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Nasjonal handlingsplan for friluftsliv (2018)

Natur som kilde til helse og livskvalitet

Stortingsmelding nr. 18 (2015-2016) 

Friluftsliv – Natur som kilde til helse og livskvalitet

Statlig og regionalt oppdrag

Veileder Plan for friluftslivets ferdselsårer

Hvorfor?
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Plan for friluftslivets ferdselsårer lages fordi 

planen:

• synliggjør, gir oversikt og kunnskap om 

ferdselsårene som har betydning for friluftslivet 

• ivaretar en infrastruktur som er viktig for folks 

helse, trivsel, livskvalitet, bolyst og tilhørighet

• øker fokuset på fagfeltet i organisasjonen og 

samfunnet

• bidrar til å sikre ressurser, areal, forutsigbarhet 

og mer langsiktighet i arbeidet 

• danner grunnlag for å sikre temaet i planer etter 

plan og bygningsloven 

• målretter og systematiserer arbeidet for å gi 

befolkningen et bedre tilbud 

• skaper nyttige nettverk mellom aktørene 

• danner grunnlag for å søke om midler, som 

spillemidler, sikringsmidler, private midler m.v.

• bidrar til å avklare interessekonflikter



• Virkeliggjør strategiene i 
kommuneplan og aktuelle 
temaplaner

• Videreutvikle infrastruktur for 
gjennomgående sti- og løypenett

• Forankre ferdselsårene
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• Identifisere stier, turveier, løyper, 
ro- og padleleder

• Lage en langsiktig plan for å 
ivareta og videreutvikle disse

• Utarbeide en plan for 
gjennomgående sti- og løypenett 
tilgjengelig innenfor 500 meter fra 
der folk bor

Hovedmålsettinger
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Workshop 
Grønsand

Workshop 
padling

Workshop 
sykkel

Workshop i 
sør

Workshop 
turisme og 

kulturminner

Workshop 
planutkast



Aktører

• Lag og foreninger

• Andre ressurspersoner eksternt

• Ressurspersoner internt

• Friluftsteamet

• Styringsgruppe

• Høring

• Råd og utvalg

DNT, Hurum Turistforening, 

Skiforeningen, Oslofjorden Friluftsråd, 

Historielagene, Menigheter, 

Vel, Speidere, Blekkulf, Skogeierlagene, 

Bondelag, Statskog, Grunneiere, Padleforbundet, 

Gyldenløve padleklubb- DNT Drammen, DNT Asker 

Turlag/Oslo og Omegn, Asker helsesportslag, Asker 

skiklubb padling, Åros padleklubb, Idrettslag, NOTS, 

Vårsol Velo, Hurum sykkel, ROS sykkel/ski, Asker 

sykkelklubb, Naturbasert reiseliv, Gårdsturisme, 

Overnattingssteder, Kulturmiljø/arrangører
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Organisert under

• Helhetlig stedsutvikling

• Alle i aktivitet

• Likeverdige vilkår

Prioriterte friluftsanlegg i perioden 
2024-2035

Resultatmål
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Type anlegg 2024-2027 Hvor Eier/utbygger Kommentar

Friluftsanlegg :

Kyststi Hyggen- Lahell DNT/Hyggen vel/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, bru og 

steinsetting

Kyststi Fergestad-Storsand DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, (langs sjøen)

Gjennomgående sti- og løypenett Bårsrud-Aukevarden DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, gangbaner og 

møteplass

Tursti Sandsstien Dramstadbukta-

Semsporten

DNT/Hurum historielag Grunneieravtaler, skilting, merking,

Tursti-Asker på langs Tofte/Sagene- Follestad DNT Grunneieravtaler, skilting, merking og gapahuk, 

bålplass

Tursti Herstadhei Herstadhei turisthytteforening Grunneieravtale-sjekk, skilting, remerking, 

gangbaner

Rundturer tursti Hyggen DNT/Hyggen vel Grunneieravtaler, skilting, merking, møteplass,

Rundtur tursti Tofte DNT/lokal stigruppe Grunneieravtaler, skilting, merking,

Rundtur tursti Sætre Lions/Speider (DNT?) Grunneieravtale, skilting, merking, (hensynssone 

avklares)

Rundtur tursti Holmsbu østre DNT/Vel/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking (ifm. 

Rødtangen kulturminnepark)

UU-rundtur Konglungen Asker kommune Grunneieravtale, dekke, gangbane Spiradammen

Ro -og padleled Drammensfjorden DNT Drammen Infoskilt tilgangspunkter. Grunneieravtale

Hytter, dagsturhytter, gapahuker og 

padlehuker

Padlehuk Torvøya OF, Asker kommune, Miljødirektoratet Grunneieravtale. Inn i skjøtselsplan, ved toalett.

Utvikle de største friområdene Skogsborg friluftssenter, 

Sætre

Samarbeidspartnere / Asker 

kommune

Helårs naturmøteplasser, ubetjente/kystledhytter, 

UU tilrettelagt, lokaler, brygger mm.

Turkart Hele Asker DNT/Lag/Kommune/

næring

Utarbeiding, produksjon, distribusjon

Nærmiljøanlegg:

Helårs naturmøteplass Grytnes m fl nær 

skole/barnehage, 

boligområder

Vel/DNT/OF/andre/Asker kommune Helårsgodkjente bålplasser, aktivitetsløyper, 

modell Nedre Gupu eller Sæteren gård

Toalett/gapahuk Langs pilegrimsleden Nasjonalt Pilegrimssenter Mulig gave fra Nasjonalt Pilegrimssenter
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Temaplan 

samferdsel og mobilitet
2024-2035

Utvalg for samfunnstjenester
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Utvalget spiller inn at 

kunnskapsgrunnlaget ikke er helt 

oppdatert. Temaplanen må sees i 

sammenheng med arbeidet med 

regional plan som nå har startet i 

Akershus fylkeskommune. 

Temaplanen har tatt lite hensyn til 

kommuneplanens arealdel med 

tanke på innfartsparkeringer.

Innspill om at kunnskapsgrunnlaget ikke er 

oppdatert tas til følge. Kunnskapsgrunnlaget 

er oppdatert i forkant av 

andregangsbehandlingen. 

I forhold til innfartsparkering setter 

kommuneplanen av arealer til dette, mens 

temaplanen kan i større grad si noe om 

hvordan dette skal gjennomføres. Innspillet tas 

til følge. 



Kollektivtilbudet i Asker er ikke likt i hele kommunen, og det er ikke grunnlag for dette. 

Markedsgrunnlag og infrastruktur er og vil forbli ulikt. Kommunen tilstreber i dialog med Ruter 

å gi et så bra tilbud som mulig innenfor budsjettrammene Ruter til enhver tid har å forholde seg til.

Asker kommune opplever en god dialog med Ruter, at de er kreative og innovative, men 

samtidig at budsjettene er strammere enn før covid-19. Mye hjemmekontor gjør det mer krevende 

å finansiere kollektivtransport. Vi opplever at Ruter ønsker å teste ut nye ting, og Asker 

kommune har stilt seg ønskende til å være pilotkommune om det trengs, f.eks. på selvkjøring på 

mindre steder etc. Samarbeid med kollektivtilbydere, blant annet Ruter, er et viktig tema i 

planen. 

Asker kommune har ved flere anledninger gjort administrative og politiske fremstøt om å samle 

Asker i en kollektivsone. Dette vil vi fortsette med frem til vi lykkes eller får andre politiske 

føringer.

Båttilbudet har kommunen vist store vilje til å satse på. Dette er også en satsing i temaplanen. 

Kommunen skal arbeide videre med god og konstruktiv dialog for at fjorden skal bli bedre utnyttet 

med utslippsfrie reisemidler i fremtiden. Båt utover fylkesgrensen tas også med i dialog med 

Ruter/Akershus.

Spikkestadbanen ble spilt til Viken som samlet gav innspill til NTP 25-36.

Ved utbygging av E134 mener vi at det på sikt må legges til rette for busstrafikk også mot Frogn 

siden (Ski/Oslo Sørøst). Kommunen tror dette blir mye mer aktuelt når løp 2 i 

Oslofjordforbindelsen står klar, men forbindelsene mellom, har helt klart et stort potensial. Ski-

Sætre-Follestad-Røyken-Spikkestad-Lierstranda-Drammen sykehus og Drammen

Det spilles inn flere poeng rundt kollektivtransport, blant 
annet:

• Det må være enkelt å velge kollektivt

• Det er behov for et bedre tilbud syd i kommunen

• Behov for utbygging av servicelinjer

• Påvirke planlegging av ekspressbuss på E134

• Satse mer på interne tverrforbindelser

• Benytte Oslofjorden for kollektivtransport

• Likeverdig kollektivtilbud i sør og nord

• Bedre tilbud på Spikkestadbanen

• Utvidet bruk av matebusser

• Harmonisering av kollektivsatsene

• Utforske mulighet for å benytte smalere og mindre 
busser på Ruters ordinære ruter

• Gode busskur og holdeplasser. 



Med tanke på parkering spilles det blant 

annet inn å se på erfaringer fra 

parkeringsløsninger på Vestre 

Billingstad, vurderinger rundt prising av 

parkering og behov for flere 

parkeringsplasser knyttet til 

pendlerknutepunkter. 

Parkeringsstrategien i Asker er fastsatt, og følger prinsippet 

om at det er billigere å parkere der presset er lite.

Når det gjelder innspillet om bakkeplan vs. parkeringskjeller, 

og midlertidige parkeringsplasser på bakkeplan, er kommunen 

bevisst på farene ved mer nedbygd areal og mulig nedbygging 

av verdifull natur. Parkering på bakkeplan fortrinnsvis være 

«gråe arealer», som allerede er nedbygd. 

Når det gjelder innspillet rundt Vestre Billingstad tas det til 

orientering og etterretning. Det er allerede gjort noen mindre 

justeringer. Prosjektet er ennå ikke ferdig utbygd og erfaringer 

herfra vil bli tatt med videre i kommunalt arbeid med 

parkeringsløsninger. Administrasjonen velger å beholde 

eksemplet om Vestre Billingstad i temaplanen  Det er noen 

få som klager på parkeringsløsningene og tilbakemeldingene er 

langt fra bare negative. Prosjektet bør ferdigstilles og 

modnes før endelig konklusjon om parkeringsløsningene 

her fungerer eller ikke.



Med tanke på å øke andel gående og 

syklende spilles det inn blant annet at 

Asker som reguleringsmyndighet må 

igangsette regulering av flere viktige 

strekninger for gang- og sykkelveier, slik 

at dette enklere kan prioriteres av 

fylkeskommunen. Det spilles også inn at 

arbeid med stier, smett og lignende er 

viktig, å vurdere å legge inn smalere vei i 

veinormalen og se på nye løsninger som 

lading av el-sykler i parkeringshus.

Når det gjelder regulering av flere viktige strekninger for 
gang- og sykkelveier, er dette adressert i politisk sak 36/24 
om Asker kommunes innspill til Akershus FK handlingsprogram 
samferdsel 25-28 som var oppe i formannskapet 12. mars 2024. 
Her ble det vedtatt at Asker kommune spiller inn at 
fylkeskommunene bør regulere flere strekninger med gang- og 
sykkelvei, noen i samarbeid med Asker kommune. Kommunen 
jobber i dag for å få regulert flere strekninger. Innspillet tas til 
følge, og temaplanen oppdateres. 

Tiltak på smett og snarveier for å øke andel gående er ivaretatt i 
temaplanen. Innspillet tas til følge og stier, turveier og 
ferdselsveier inkluderes i dette i temaplanens innsatsområde 2 
Aktiv og grønn mobilitet. I tillegg er det lagt opp til tett 
samarbeid internt med handlingsplanen friluftslivets 
ferdselsårer. 

Innspill om vei og gatenormal og veibredder, deling av gående 
og syklende, m.m tas med i videre arbeid med dette.  

Innspillet om lading av el-sykler i parkeringshus tas til 
orientering og følges opp i det videre arbeidet.  



• Behov for ny Røykenvei mellom E134 

og E18 inn i NTP

E18 Vestkorridoren etappe 3, som går fra Nesbru til Drengsrud, er 
ikke med i stortingsmelding Nasjonal transportplan for perioden 
2025-2036 som ble godkjent i statsråd 22. mars 2024. Meldingen ble 
lagt frem ett år tidligere enn vanlig praksis tilsier, og avløser Nasjonal 
transportplan 2022–2033, som har en innretning regjeringen mener 
ikke er realistisk. Regjeringen mener at denne forutsetter et omfang 
av utbygging av store investeringsprosjekter som, med 
rammebetingelsene vi nå står overfor, ikke legger til rette for 
langsiktig og strategisk styring av sektoren. Ny Røykenvei med 
kobling til E18 er en del av etappe 3 for Vestkorridoren.

Etappe 2, som går fra Ramstadsletta i Bærum til Nesbru i Asker, er 
tatt ut av planporteføljen og flyttet over til en ny utviklingsportefølje. 
Det er ikke rom for å realisere prosjektene i Statens vegvesens 
utviklingsportefølje i sin nåværende form i 12-årsperioden. Det vil 
likevel kunne være aktivitet på strekningene i perioden. Eksempelvis 
kan det være aktuelt å løse noen av utfordringene ved vurdering av 
rimeligere løsninger, bruk av ny teknologi, eller forsterket drift og 
vedlikehold. En utvidelse av E18 med etablering av 
sammenhengende 3 felt på hele strekningen fra Holmen til 
Asker kan være et aktuelt tiltak som det jobbes med uavhengig av 
E18 Vestkorridoren. NTP skal behandles og vedtas i juni.



• Fokus på E134 Dagslett – E18 Ferdigstillelse av nytt tunnelløp for E134 

Oslofjordforbindelsen vil bidra til å løse utfordringer 

knyttet til trafikksikkerhet, regularitet og krav i henhold 

til tunnelsikkerhetsforskriften. Utbygging av E134 

Dagslett–E18 i planperioden vil også bidra til å løse 

utfordringer knyttet til fremkommelighet. 

Oslofjordtunnelen byggetrinn 2 er et vedtatt prosjekt 

og Dagslett - E18 er en del av planporteføljen i 

NTP 2025-2036.



• Oppdatere dokumentene med 

Akershus, og ikke Viken

• Bruk av droner

• Nettkapasitet og lagringsmuligheter for 

energi

• Se på muligheten for at kommunen 

overtar flere fylkesveier

• Adressering av masseforvaltning i 

temaplanen. 

• Strategi for samkjøring

Referanser til Viken fylkeskommune er oppdatert til Akershus, der det er 
hensiktsmessig, både i kunnskapsgrunnlaget og i temaplanen.

Med tanke på innspillet om bruk av droner og etablering av droneplasser, er 
dette en transportform som kan utforskes mer, blant annet innen varelogistikk. 
Dette er adressert i temaplanens kapittel 6.4 Kunnskap, samarbeid og 
innovative løsninger. Innspillet tas til følge, og temaet tas også inn under 
strategien «Asker kommune skal være pådriver for at ny teknologi benyttes 
for å nå målene våre innen samferdsel og mobilitet»

Innspillet om nettkapasitet for bygg tas til orientering, og videreformidles til 
riktige virksomheter i administrasjonen. 

Samarbeidet med Akershus fylkeskommune er inkludert i temaplanen, 
herunder ligger også vurderinger rundt overtakelse av noen fylkesveier. 
Temaplanen går ikke direkte inn på dette. 

Innspill om avgrensning i planen med tanke på masseforvaltning tas til følge. 
Temaplanen endres slik at det kommer tydeligere frem hvordan den avgrenses. 

Det er flere innspill om en ny strategi om samkjøring. Disse tas til følge og ny 
strategi er inkludert i temaplanens innsatsområde 1 Reduksjon av 
transportbehovet: «Asker kommune skal samarbeide med blant annet 
idrettslag, foreninger og lokalt næringsliv for å stimulere til mer 
samkjøring»



Endringer i temaplanens oppbygning:

27. s 35-49 bør komprimeres. Innholdet bør kunne reduseres til rundt 6-7 

sider. 

33. S. 26 Massetransport: Samtidig skal vi gjennom arealplaner og 

byggesaker oppfordre privat næringsliv til å gjøre det samme. Endres 

til: Samtidig skal vi gjennom arealplaner og byggesaker legge 

føringer for at privat næringsliv gjør det samme. 

36. s. 28: Kollektivandelen på daglige reiser ...: Siste avsnitt beskriver 

prosjekt- tekst som ikke hører hjemme i en temaplan. 

37. s. 45 Evaluering og rapportering: Et veldig tynt avsnitt uten eksempler 

på hvordan måloppnåelse skal måles eller hvilke kriterier legger 

føringer for evaluering. Hvilke nøkkeltall skal det rapporteres på?

38. S.47 Tilgjengelighet og deltagelse: Avsnittet oppleves noe 

usammenhengende og uferdig.

40. S. 52 Vedlegg s. iii: Strategi: Asker kommune skal jobbe for faste 

samarbeidsplattformer med myndigheter, næringslivet, innbyggerne 

og frivilligheten for å dele behov, erfaringer og kunnskap. Endres til: 

Asker kommune skal jobbe for faste samarbeidsplattformer med 

myndigheter, tilstøtende kommuner, næringslivet, innbyggerne og 

frivilligheten for å dele behov, erfaringer og kunnskap.

25. s 23: Innføring av brukerbetaling på Follestad kan ikke være et 

eksempel til etterfølgelse med hensikt å redusere trafikkbelastningen.

Det spilles inn at side 35-49 bør komprimeres. Innspillet tas til følge og 

administrasjonen søker å redusere teksten der det er hensiktsmessig. 

Temaplanen følger Asker kommunes mal for temaplaner som er politisk vedtatt. 

Innspill nr. 33 om massetransport tas til følge og temaplanen oppdateres.  

Innspill nr. 36 tas til følge og temaplanen oppdateres. 

Innspill om kapittel 7 Evaluering og rapportering: Temaplan for samferdsel og 

mobilitet følger Asker kommunes mal for temaplaner, som er politisk vedtatt. 

Det arbeides kontinuerlig med rutiner for rapportering og evaluering. Årsrapport 

for 2023 inneholder for første gang en rapportering på de (frem til 2023) vedtatte 

temaplaner og det vil bli utarbeidet et opplegg for rapportering til folkevalgte 

organer i 2024. 

Innspill om kapittel 8.2 sosiale forhold, Tilgjengelighet og deltagelse. Innspillet 

tas til følge og vi bearbeider avsnittet. 

Innspill om endring av strategi under innsatsområde 4 Kunnskap, samarbeid 

og innovative løsninger: «Asker kommune skal jobbe for faste 

samarbeidsplattformer med myndigheter, næringslivet, innbyggerne og 

frivilligheten for å dele behov, erfaringer og kunnskap», slik at den også 

inkluderer tilstøtende kommuner tas til følge. 

Innspillet om brukerbetaling på Follestad tas til følge. 
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• Ordinær virksomhetsplanlegging

• Årlig rullering av handlingsprogrammet –
ved tiltak med økonomisk konsekvens

• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell 
karakter



Utvalg for oppvekst 28.05.2024

Utvalg for velferd 28.05.2024

Utvalg for plan og byggesak 29.05.2024

Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024

Utvalg for medborgerskap 30.05.2024

Årsregnskap og årsrapport

1. tertialrapport 2024

Sak om strategiske mål og rammer
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Årsregnskap og årsrapport 2023

2



• Netto driftsresultat ble 3,1 prosent eller 

296 mill. kroner og bedre enn mål kravet 

på 3 prosent.

• Gjeldsgrad ble 92,6 prosent og er 

vesentlig høyere enn handlingsregelen 

tilsier med ønsket resultat på 80 prosent.

• Disposisjonsfond inklusiv energifondet 

ble 13,9 prosent. Dette er bedre enn 

målkravet på 10 prosent. 

• Verdibevarende vedlikehold 

formålsbygg ble 139 kroner per 

kvadratmeter og er litt lavere enn 

målkravet på 140 kr.

Handlingsreglene
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Status drift for kommunen
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Status drift for kommunen

• Skatteinntektene ble 106 mill. kroner og 2,1 prosent lavere enn 
budsjett. Skatteinngangen viser en nedgang på 7,6 prosent 
sammenlignet med 2022. Tilsvarende for kommunene samlet er det en 
nedgang på 4,7 prosent.

• Nedgangen fra året før skyldes at skatteinntektene i 2022 var 
ekstraordinært høye på grunn av endring i utbyttebeskatning. I tillegg 
har flere innbyggere med høy formue flyttet fra kommunen og dette 
påvirker formuesskatten negativt i 2023. 

• Netto finans viser et positivt avvik på 158,2 mill. kroner i forhold til 
budsjett. Avviket skyldes positiv avkastning på Energifondet, økte 
renteinntekter, pengemarkedsfond og utbytte. 
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Tjenesteområdene

• Samlet viser tjenesteområdene et negativt avvik på 15 mill. kroner i forhold 
til revidert budsjett. 

6



1. Tertialrapport 2024
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Økonomisk oversikt prognoser

• Tjenesteområdene godt i gang med omstillingsprogrammet

• 4 mill. kroner i merforbruk

• Skatt og rammetilskudd – 100 mill. kroner i mindreinntekt

• Netto finans – 11 mill. kroner i merinntekt

• Økt gevinst Energifond 30 mill. kroner

• Redusert utbytte 19 mill. kroner

• Pensjon – 50 mill. kroner i mindreutgifter
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Økonomisk prognose for 2024 – 1. tertial

9

Prognose for tjenesteområdene: 4 mill. kroner i merforbruk.

Prognose tjenesteovergripende: 50 mill. kroner i budsjettreserve som følge av lavere 

prognose på pensjonskostnadene fra pensjonsleverandørene for 2024. 



Forslag til budsjettjusteringer 1. tertial

• Drift: 

• Bruk av disposisjonsfond:  23 mill. kroner til budsjettendringer og vedtatte saker

• Omdisponering mellom tjenesteområder

• Prognose for netto driftsresultat er etter budsjettjusteringer 0-0,5 prosent, mot 0,8 prosent som vedtatt i HP.

• Investering: 

• Det foreslås å overføre/forskuttere netto 210 mill. kr mellom årene 2024 og 2025. Dette er en endring i 

periodiseringen av bevilgningen mellom år uten at det påvirker totalrammen til prosjektene.
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Samfunnstjenester - budsjettjusteringer

11

Samfunnstjenester

1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen -500

1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 2/24 1 740

1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i Asker 
kommune k-sak 9/24

500

Sum Samfunnstjenester 1 740



Omstilling og effektivisering

• 120 mill. kroner i 2024 for hele Asker kommune

• Tjenesteområdet Samfunnstjenester har 13,8 mill. kroner

• Det skal gjøres tiltak bla gjennom reduksjon av konsulent- og 
vikartjenester, opphør av tilskudd til private velveier og tilskudd til 
etablering av ladeinnfrastuktur i boligsameier, redusert vedlikehold av 
bygningsmassen og avvikling av noen serviceavtaler.
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Revidert nasjonalbudsjett 2024

• Kommunal deflator i RNB for 2024 anslås til 4,3 prosent, det 

samme som ble lagt til grunn i Saldert budsjett 2024.

• Lønnsvekst økes fra 4,9 til 5,2 prosent

• Prisvekst reduseres fra 3,4 til 3,0 prosent

13



Revidert nasjonalbudsjett 2024

• Asker kommune holder på vedtatt antall bosatte flyktninger på 255 i henhold til F-sak 13/24. 

RNB gir ikke grunnlag for å øke måltallet. 

• Regjeringen foreslår å styrke programmet jobbsjansen slik at flere innvandrerkvinner 

kan komme i arbeid.

• Regjeringen øker bevilgning til NAV for at flere ukrainske flyktninger kan få hjelp til å få 

jobb.

• Regjeringen foreslår tiltak som skal redusere tilstrømmingen av flyktninger til Norge for 

å redusere presset på kommunene.
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Strategiske mål og økonomiske rammer for 

handlingsprogrammet 2025-2028
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Kommuneproposisjonen 2025
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Samlet Kommune

Vekst i frie 

inntekter

6,4 5,0

Demografi 3,7 2,5

Pensjon 0,2 0,2

Omlegging av 

inntektssystemet

1,6 1,6

Bemanning 

barnehage

0,250



• Oppdaterer kostnadsnøkler i tråd med faglige anbefalinger: Tap 97 mill. kroner

• Skatt og inntektsutjevning: Tap 171,1 mill. kroner

- Halvere den kommunale skattesatsen for formuesskatt fra 0,7 til 0,35 prosent.

- Eierinntekter (utbytteskatt) tas ut fra skattegrunnlaget til kommunene.

- De reduserte inntektene fra formuesskatt og eierinntekter blir erstattet med økte inntekt fra skatt på 
alminnelig inntekt.

- Øke inntektsutjevningen fra 60 til 64 prosent.

• Regionalpolitiske tilskudd: Tap 2,2 mill. kroner

Totalt tap for Asker kommune: 256 mill. kroner

Forslag til nytt inntektssystem 
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Utvidet omstillingsprogram

• Nytt inntektssystem medfører endringer i omstillingsprogrammet og kommunedirektøren 

foreslår følgende plan på omstillingsprogram: 

* omstillingskravet fra 2027 må revideres etter en revidering av handlingsregler 2024. 

18

2025 2026 2027 2028

Vedtatt omstilling fra HP 2024-2027 50 50 50 50

Omstilling som følge av regjeringens forslag til nytt 

inntektssystem

150 250 250 250

Sum 200 300 300 300



Omstilling for å tilpasse seg varige reduserte 

rammer 

• Styrke inntektsgrunnlaget (befolkningsvekst)

• Tjenesteutvikling og effektivisering

• Endring av tjenester og standarder

• Tydelige prioriteringer

• Redusere investeringsomfanget

• Tilpasse bemanning

• Strukturendringer og strategiske tiltak

• Ikke rom for påplussinger eller nye reformer
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Teoretisk handlingsrom - KOSTRA

2023 2023 2023 2023 2022

 Bærum Drammen Lillestrøm Kostragruppe 12 Kostragruppe 12

Grunnskole 71                   149                 17                       -28                            -2                                

Pleie og omsorg -254               307                 267                    16                             184                             

Barnevern -43                  -74                  -99                     -83                            -32                              

Barnehage -64                  -37                  -14                     -47                            -20                              

Kommunehelse 3                     -31                  70                       9                               34                               

Sosiale tjenester 16                   45                   43                       -22                            -24                              

Kultur og idrett 61                   127                 123                    71                             69                               

Plan, kulturminner, natur og nærmiljø 2                     24                   55                       31                             25                               

Adm, styring og fellesutgifter -139               -16                  88                       6                               45                               

Andre områder -74                  -53                  59                       32                             52                               

-  Brann og ulykkesvern 6                     23                   5                         12                             1                                 

-  Kommunale boliger -13                  -41                  45                       -2                              8                                 

-  Samferdsel 6                     14                   17                       47                             44                               

-  Næringsforv. og konsesjonskraft -51                  -49                  -25                     -20                            6                                 

-  Landbruk -5                    -1                    0                         -1                              -                              

-  Kirke -17                  0                     17                       -5                              -7                                

Totalt -421          440           608              -15                    332                             
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Videre prosess og medvirkning

21

Dato Aktivitet Hvem

02.04.-03.04.2024 Politisk HP-seminar (strategiseminar økonomi) F

23.04-25.04.2024 Sak - hovedutvalgenes innspill og prioriteringer til handlingsprogrammet Utvalg

I løpet av april Medvirkning: Dialogmøter i tjenesteområdene Direktørene

14.05.2024 Kommuneproposisjonen legges frem  

15.05.2024 Medvirkning: Dialogmøte mellom HTV/HVO og ledergruppen Ledergruppen

28.05-30.05.2024

04.06./11.06.2024

Sak - økonomiske rammer HP 2025-2028 Utvalg                  

F/KOM

03.06.2024 Overordnet medbestemmelsesmøte/kontaktmøte med kom.dir. Kommunedirektør

04.06.2024 Investering - og gebyr seminar HP 2025-2028 F

20.08.2024 Overordnet medbestemmelsesmøte/kontaktmøte med kom.dir. Kommunedirektør 

17.09.2024 Sak - kommunedirektørens forslag til handlingsprogram 2025-2028 F

18.09-04.10.2024 Høringsperiode kommunedirektørens forslag til HP

August-oktober Medvirkning: Dialogmøter i tjenesteområdene Direktørene

07.10.2024 Statsbudsjettet legges frem  

25.10.2024 Medvirkning: Dialogmøte mellom HTV/HVO og ledergruppen (inkl. ROS-analyse) Ledergruppen

04.11.2024 Overordnet medbestemmelsesmøte/kontaktmøte med kom.dir. Kommunedirektør 

19.11.2024            

21.11.2024

10.12.2024

Sak - kommunedirektørens forslag til handlingsprogram (inkludert gebyrer), 

tilleggsinnstilling og partienes endringer (høringsperiode 21/11 til 5/12)

F/råd/KOM

08.01.2025 Medvirkning: Dialogmøte mellom HTV/HVO og ledergruppen Ledergruppen
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall må meldes snarest på e-post: 

Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 

Tematime: 

• Friluftslivets ferdselsårer 
• Temaplan samferdsel og mobilitet 

Sakskart  

Saker til behandling 

15/24 24/07984-1 Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester, 
25.04.2024 

16/24 24/07308-1 Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

17/24 24/07303-1 Årsrapport 2023 Asker kommune 

18/24 24/08492-1 Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune 

19/24 21/17767-19 Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden - oppfølging 2024 

20/24 23/09216-5 Mulighetsstudie Høymyrdammen – valg av alternativ for 
utbedring (konsept) 

mailto:Politisk.sekretariat@asker.kommune.no
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Referatsaker 

 

 

Asker, 16.05.2024 
Lars Kristian Wear 
Leder i Utvalg samfunnstjenester 
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for samfunnstjenester 

Dato Tid Sted 
30.05.2024 17:10 – 20:50 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Lars Kristian Wear. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Lars Kristian Wear (H)  
Nestleder Espen Hansen Aspås (FrP)  
Utvalgsmedlem Kåre Møllerhagen (H)  
Utvalgsmedlem Cathrine Jensen (H)  
Utvalgsmedlem Kari Sofie Bjørnsen (H)  
Utvalgsmedlem Aud Jorunn Vullum (H)  
Utvalgsmedlem Gunn-Torill Homme 

Mathisen (V) 
 

Utvalgsmedlem Thomas Hatten (A)  
Utvalgsmedlem Sara S. Vatn (MDG)  
Utvalgsmedlem Inger Johanne Aaby (Sp)  
Utvalgsmedlem Odd Flock (INP)  
   
 

Forfall: 0   

    

Møtet ble satt med 11 medlemmer til stede. 

Det var ingen merknader til innkallingen eller habilitet. 

Møteleder foreslo å behandle sak 21/24 etter sak 17/24. Dette ble godkjent 

Fra administrasjonen møtte: 
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Direktør Ragnar Sand Fuglum  

Protokollfører Ellen Gangnæs 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

15/24 24/07984-1 Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester, 
25.04.2024 

3 

16/24 24/07308-1 Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 3 

17/24 24/07303-1 Årsrapport 2023 Asker kommune 4 

18/24 24/08492-1 Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune 5 

19/24 21/17767-19 Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden - oppfølging 2024 6 

20/24 23/09216-5 Mulighetsstudie Høymyrdammen – valg av alternativ for 
utbedring (konsept) 

9 

21/24 24/07965-1 1. tertial rapport 2024 - økonomi 10 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

15/24 Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester, 25.04.2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 15/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester, 25.04.2024 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester, 25.04.2024 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

16/24 Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
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6 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune tas til orientering. 

 
 

Behandling 

Presentasjon ved rådgiver Kristin Thoresen. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt med den endringen «Årsregnskap og 
årsberetning til orientering. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsberetning til orientering. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

17/24 Årsrapport 2023 Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
 

 

Behandling 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

18/24 Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 18/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Forvaltningsplan for gås 2024 – 2033 – Asker kommune, vedtas og legges til 
grunn for Asker kommunes forvaltningen av gås. 

2. Muligheten for utarbeidelse av en regional forvaltningsplan for gås i indre 
Oslofjord i samarbeid med nabokommuner og Statsforvalter undersøkes. 

 

 

Behandling 

Per-Ola Søsveen besvarte spørsmål. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til mål 3 i planen: 

Legge til "dyrevelferd" i andre kulepunkt slik at setningen lyder: 
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• Forvaltningen av gjess i Asker kommune skal ha fokus på dyrevelferd, å 
forebygge beiteskader på dyrket mark og begrense konflikten med friluftslivet 
langs sjø og strender.  

Og Tilleggspunkt 

3. Det tillates ikke utvidet jakt i Asker kommune. 

4. Kommunen skal være restriktiv med å tillate skadefelling i hekke- og yngletiden. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til mål 3 i planen falt mot 2 stemmer, MDG 
og V. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til nytt punkt 3 falt mot 1 stemme, MDG. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til nytt punkt 4 falt mot 2 stemmer, MDG og 
V. 

Innstillingens punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Forvaltningsplan for gås 2024 – 2033 – Asker kommune, vedtas og legges til 
grunn for Asker kommunes forvaltningen av gås. 

2. Muligheten for utarbeidelse av en regional forvaltningsplan for gås i indre 
Oslofjord i samarbeid med nabokommuner og Statsforvalter undersøkes. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

19/24 Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden - oppfølging 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 19/24 
2 Formannskapet 04.06.2024 86/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 



 

  7/15 

1. Kommunens oppfølging av Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden tas til 
orientering. 
 

2. Asker kommune søker å påvirke statlige myndigheter å ta et større ansvar for å 
skape fremdrift på tiltak som kan gi resultater som bedrer forholdene i fjorden. 
Det må settes av betydelige statlige midler til kommunene for etablering av nye 
renseanlegg med nitrogenfjerning i indre og ytre Oslofjord, samt utvidede 
tilskuddsordninger for tiltak i landbruket. 

 

 

Behandling 

Carla De Jong besvarte spørsmål. 

Endringsforslag til nytt punkt 3 og 4 fremmet av Homme Mathisen på vegne av V og 
H: 

3. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for 
etablering av marine nyttehager på utvalgte strender i Asker, samt aktuelle prosjekter 
for marin naturrestaurering, for eksempel reetablering av ålegressenger. 

4. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for å 
etablere 2 nye hummerfredningssoner i kommunen, og en utvidelse av eksisterende 
hummerfredningssoner. 

Endringsforslag til nytt punkt 5 og 6 fremmet av Hansen Aspås, FrP. 

Tilleggspunkter:  

5. Boliger og fritidsbebyggelse som ikke er tilkoblet det offentlige VA nettet skal 
ha forutsigbar informasjon om eller når en tilknytning til det offentlige VA nettet 
kan forventes. Med den hensikt at flest mulig kan koble seg på og planlegge 
og investere deretter.  

6. Kommunen skal sette strengere krav i reguleringsplanarbeid enn dagens 
praksis med konkrete tiltak/virkemidler og oppfølging av disse, for å begrense 
utslipp av nitrogen og andre uheldige utslipp til Oslofjorden 

 

Endringsforslagene til nye punkt 3 og fremmet av Homme Mathisen, V på vegne av 
V og H ble vedtatt mot 3 stemmer, FrP, INP og SP. 

Endringsforslagene til nye punkt 4 og fremmet av Homme Mathisen, V på vegne av 
V og H ble enstemmig vedtatt. 
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Endringsforslagene til nye punkter 5 fremmet av Hansen Aspås, FrP ble vedtatt mot 
1 stemme, SP. 

Endringsforslagene til nye punkter 6 fremmet av Hansen Aspås, FrP ble vedtatt mot 
2 stemmer, SP og INP. 

Innstillingens punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Protokolltilførsel fra representanten Aaby, SP: 

Sp er ikke imot forslaget, men anser at punktene er godt ivaretatt i temaplan vann og 
vannmiljø og i oppfølging av denne.   

Representanten Flock, INP støttet denne protokolltilførselen. 

Vedtak  

1. Kommunens oppfølging av Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden tas til 
orientering. 
 

2. Asker kommune søker å påvirke statlige myndigheter å ta et større ansvar for å 
skape fremdrift på tiltak som kan gi resultater som bedrer forholdene i fjorden. 
Det må settes av betydelige statlige midler til kommunene for etablering av nye 
renseanlegg med nitrogenfjerning i indre og ytre Oslofjord, samt utvidede 
tilskuddsordninger for tiltak i landbruket. 
 

3. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for 
etablering av marine nyttehager på utvalgte strender i Asker, samt aktuelle 
prosjekter for marin naturrestaurering, for eksempel reetablering av 
ålegressenger. 

4. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for å 
etablere 2 nye hummerfredningssoner i kommunen, og en utvidelse av 
eksisterende hummerfredningssoner. 

5. Boliger og fritidsbebyggelse som ikke er tilkoblet det offentlige VA nettet skal ha 
forutsigbar informasjon om eller når en tilknytning til det offentlige VA nettet kan 
forventes.  Med den hensikt at flest mulig kan koble seg på og planlegge og 
investere deretter.  
 

6. Kommunen skal sette strengere krav i reguleringsplanarbeid enn dagens 
praksis med konkrete tiltak/virkemidler og oppfølging av disse, for å begrense 
utslipp av nitrogen og andre uheldige utslipp til Oslofjorden 
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[Lagre vedtak]  

 

 

20/24 Mulighetsstudie Høymyrdammen – valg av alternativ for utbedring 
(konsept) 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 20/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med anbefalt alternativ 1 i 
utført mulighetsstudie. Dammen rehabiliteres og dagens vannivå opprettholdes 
på kote 113,2 moh (HRV). 
 

2. Prosjektet finansieres med handlingsprogrammets investeringsavsetning til 
Vassdragsanlegg (dammer). 

  
 
 

Behandling 

Marius Gulbrandsen besvarte spørsmål. 

Endringsforslag til alternativt punkt 1 fremmet av Aaby, SP: 

Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med utført mulighetsstudie. 
Dammen rehabiliteres. 

Endringsforslag til alternativt punkt 1 fremmet av Møllerhagen, H: 

Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med alternativ 2 i mulighetsstudien. 

Dammen rehabiliteres med vannspeilhøyde kote 112,2m. 

Endringsforslaget til alternativt punkt 1 fremmet av Aaby, SP falt mot 2 stemmer, SP 
og INP. 
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Endringsforslaget til alternativt punkt 1 fremmet av Møllerhagen, H på vegne av H og 
FrP ble vedtatt mot 5 stemmer, Sp, INP, MDG, A og V 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Vedtak  

1. Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med alternativ 2 i 
mulighetsstudien. 

Dammen rehabiliteres med vannspeilhøyde kote 112,2m. 

2. Prosjektet finansieres med handlingsprogrammets investeringsavsetning til 
Vassdragsanlegg (dammer). 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

21/24 1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 
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Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    
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Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   
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Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
 

 

2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 

 

Behandling 

Presentasjon ved rådgiver Kristin Thoresen. 

Tilleggsforslag til nytt punkt 5 fremmet av Møllerhagen, H på vegne av H, FrP, V 
fremmes følgende forslag: 

Det innføres ikke parkeringsavgift på pendlerparkeringen i Slemmestad. 

Endringsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til alternativt forslag til vedtakspunkt 
1: 

Utgifter: 

1. Kostnadsfri pendlerparkering i Vollen opprettholdes kr 500.000 
2. Flere pendlerparkeringsplasser fremskaffes i Vollen Kr 500 000  
3. Økt Asfaltering av kommunale veier 1 millioner.  

Inntekter: 

Salderes mot økt krav til effektivisering av Administrasjon 2.000.000 
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Endringsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til alternative forslag til vedtakspunkt 
2:  

Det gjennomføres en utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den 
kommunale andelen av formuesskatten slik som vedtatt i kommunestyret som 
verbalforslag i Budsjettvedtaket i Asker kommune. 

Tilleggsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til nytt vedtakspunkt: 

Kommunens parkeringsstrategi revideres og fremlegges utvalg for 
samfunnstjenester i løpet av høsten 2024, med den hensikt å fremskaffe flere 
pendlerparkeringsplasser og sikre bedre trafikkflyt.  

Tilleggsforslag fremmet av Møllerhagen H på vegne av H, FrP og V til nytt 
vedtakspunkt ble vedtatt mot 3 stemmer, MDG, A og SP. 

Endringsforslag til nytt punkt 1 og 2 fremmet av Hansen Aspås, FrP falt mot 1 
stemme. FrP. 

Tilleggsforslaget til nytt vedtakspunkt fremmet av Hansen Aspås, FrP falt mot 1 
stemme, FrP. 

Innstillingen i 4 punkter vedtatt mot 1 stemme, FrP.  

Vedtak  

1. 1. tertialrapport tas til orientering. 

2. Det innføres ikke parkeringsavgift på pendlerparkeringen i Slemmestad. 
  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

Referatsaker 

1. Presentasjon «Friluftslivets ferdselsårer ved Bente Flygind. 
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2. Presentasjon «Temaplan samferdsel og mobilitet» ved Ingvild Hegrenæs. 

3. Spørsmål fra Aaby, SP: Har alle kommunale barnehager og skoler nå 
mulighet til å kildesortere og har alle disse rutiner for at kildesortering skjer i 
praksis? 

Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum. 
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Tilleggskart 
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Sakskart  

21/24 24/07965-1 1. tertial rapport 2024 - økonomi 

 

 

Asker, 23.05.2024 
Lars Kristian Wear 
Leder i Utvalg samfunnstjenester 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07984-1 Ellen Gangnæs 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
 

Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester, 25.04.2024 
godkjennes slik den foreligger 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester, 25.04.2024 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

 

 

 

Lars Kristian Wear 
Leder i Utvalg samfunnstjenester 

 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07984 Ellen Gangnæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 15/24 
  

Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester, 
25.04.2024 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 15/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester, 25.04.2024 godkjennes slik 
den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07308-1 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 
 
 
Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 

 
1. Sammendrag 
Asker kommune har levert et godt økonomisk resultat for 2023. Etter et historisk 
svakt år for energifondet i 2022, ble avkastningen i 2023 positiv med 12,6 
prosent, tilsvarende 188 mill. kroner. Dette er en av hovedforklaringene til et 
netto driftsresultat i 2023 på 296 mill. kroner eller 3,1 prosent.  
 
Regnskapsresultatet for tjenesteområdene viser et samlet merforbruk på 15 
mill. kroner, noe som tilsvarer et budsjettavvik på kun 0,2 prosent. Dette viser at 
de gjennomførte omstillingstiltakene og stram økonomistyring har hatt god 
effekt. 
 
Handlingsregler 

Kommuneloven understreker at kommunestyret skal forvalte kommunens 
økonomi slik at den økonomiske handleevnen blir ivaretatt over tid, blant annet 
gjennom å vedta og styre etter finansielle måltall for utvikling av økonomien. For 
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å sikre et godt økonomisk handlingsrom er det etablert økonomiske 
handlingsregler. Det er vedtatt måleindikatorer for økonomi både på drifts- og 
investeringssiden. 
 
Handlingsreglene viser følgende resultat for 2023: 
 

• Netto driftsresultat ble 3,1 prosent eller 296 mill. kroner og bedre enn mål 
kravet på 3 prosent. 

• Gjeldsgrad ble 92,6 prosent og er vesentlig høyere enn handlingsregelen 
tilsier et ønsket resultat på 80 prosent eller lavere.  

• Disposisjonsfond inklusiv energifondet ble 13,9 prosent. Dette er bedre 
enn mål kravet på 10 prosent.  

• Verdibevarende vedlikehold formålsbygg ble 139 kroner per 
kvadratmeter og er litt lavere enn mål kravet.  

 
 
2. Bakgrunn for saken 
Årsregnskap og årsberetning for 2023 er en del av kommunedirektørens 
samlede rapportering til kommunestyret og skal fremlegges til godkjenning.  
 
Sammen med regnskapet gir årsberetningen en beskrivelse av resultater og 
utviklingstrekk i driftsregnskapet, investeringsregnskapet og balanseregnskapet. 
Faktorer som påvirker resultat og finansiell stilling er omtalt gjennom 
noteopplysninger og utdypende kommentarer til regnskapet. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Driftsregnskapet 
 
Skatteinntektene ble 106 mill. kroner og 2,1 prosent lavere enn budsjett. 
Skatteinngangen viser en nedgang på 7,6 prosent sammenlignet med samme 
periode i fjor. Tilsvarende for kommunene samlet er en nedgang på 4,7 prosent. 
Nedgangen fra året før skyldes at skatteinntektene i 2022 var ekstraordinært høye 
på grunn av endring i utbyttebeskatning. I tillegg har flere innbyggere med høy 
formue flyttet fra kommunen og dette påvirker formuesskatten negativt i 2023.  Per 
innbygger endte skatteinntektene i Asker på 131 prosent sammenlignet med 
landsgjennomsnittet, og lavere inntektsutjevning dempet budsjettavviket med 77. 
mill. kroner. 
 
Etter et svakt 2022, ble avkastningen i Energifondet meget god i 2023 med 12,6 
prosent, tilsvarende 188 mill. kroner. Årsbudsjettet for avkastning på Energifondet er 
72,5 mill. kroner som tilsvarer en avkastning på 5 prosent. Faktisk avkastning for året 
endte 115,7 mill. kroner høyere enn budsjett. Avkastning fra energifondet avsettes til 
realverdifond og bufferfond i tråd med finansreglementets bestemmelser.   
 



 

  3/5 

Kommunens driftsutgifter påvirkes av økte renter, strømutgifter, prisstigning og en 
ustabil situasjon i Europa. Prisveksten steg kraftig gjennom 2022. Dette har resultert 
i et langt høyere kostnadsnivå enn det som ble kompensert statlig inn i 2023.  
 
For å ha kontroll på de økte utgiftene innførte kommunedirektøren ansettelsesstopp 
fra 21. august 2023. Ansettelsesstopp, sammen med andre tiltak i virksomhetene ga 
effekt og samlet merforbruk på tjenesteområdene ble et negativt avvik på 15. mill. 
kroner mot budsjett.  
 
Netto driftsresultat for 2023 ble 296 mill. kroner.  Det er 237,2 mill. kroner høyere enn 
budsjettert.  Disponeringen av netto driftsresultat ser slik ut:   
 

• Overføring til finansiering av investeringer: 339,5 mill. kroner 
• Dekning av tidligere års merforbruk i Askerbadet KF: 3,8 mill. kroner 
• Bruk av bundet fond: 7,7 mill. kroner 
• Bruk av disposisjonsfond: 39,6 mill. kroner 

 
Investeringsregnskapet 
 
Årets investeringsregnskap viser investeringer i anleggsmidler på 1,123 mrd. kroner 
mot budsjettert 1,215 mrd. kroner. Det er noen prosjekter, som på grunn av forsinket 
fremdrift har ubenyttede midler ved utgangen av 2023 og som overføres til bruk i 
2024. Noen prosjekter har gått over årsbudsjettet, men da ligger det bevilgninger og 
venter i 2024. 
 
Årets investeringer i anleggsmidler er finansiert med 45 prosent lån, 34 prosent 
egenfinansiering og 21 prosent tilskudd og refusjoner.  
Tilskuddene gjelder blant annet finansiering av idrettshall ved Nesbru videregående 
skole og ved Røyken videregående skole.  
 
Investeringsregnskapet er gjort opp i balanse. Investeringsregnskapet på 
prosjektnivå viser imidlertid at enkelte prosjekter har merforbruk, mens andre 
prosjekter har mindreforbruk i 2023. 
 
Balansen 
 
Eiendeler 
Eiendelene økte med 1,202 mrd. kroner til 30,2 mrd. kroner fra 2022 til 2023. 
Økningen skyldes hovedsakelig investeringer i faste eiendommer og anlegg som 
økte med 485 mill. kroner, utlånene som økte med 105 mill. kroner, aksjer og andeler 
(eiendeler) som økte med 130 mill. kroner og pensjonsmidler som økte med 399 mill. 
kroner.  
 
Balanseført premieavvik har økt fra 170 mill. kroner til 634 mill. kroner. Dette har 
redusert kommunens likviditet i 2023. Premieavviket er differansen mellom det 
kommunen betaler inn i pensjonspremie og en beregnet kostnad. Bokført 
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premieavvik i balansen skal kostnadsføres i driftsregnskapet over de neste syv 
årene.  
 
Egenkapital: 
Egenkapitalen økte med 410 mill. kroner til 10,3 mrd. kroner fra 2022 til 2023. 
Økningen skyldes økning av kapitalkontoen med 492 mill. kroner og fond er redusert 
med 82 mill. kroner. Fondsmidlene utgjør i 2023 2,251 mrd. kroner, hvorav 
energifondene inklusivt bufferfond og realverdifond utgjør 1,680 mrd. kroner. 
Bufferfondet alene var på 348 mill. kroner. 
 
Kortsiktig gjeld 
Kortsiktig gjeld økte med 44,6 mill. kroner til 1,609 mrd. kroner fra 2022 til 2023. 
Økningen gjelder økt leverandørgjeld.  
 
Langsiktig gjeld 
Kommunens langsiktige gjeld økte med 816 mill. kroner til 18,3 mrd. kroner fra 2022 
til 2023. Lånegjelden økte med 376 mill. kroner og pensjonsforpliktelsen økte med 
440 mill. kroner. Høye investeringsvolum og en stigende rente gjennom 2023 gir seg 
utslag i stadig økende rente- og avdragsbelastning og er et bekymringsfullt trekk ved 
kommunens økonomi. Av kommunens låneportefølje på 10,7 mrd. kroner, var 52,6 
prosent bundet til fast rente ved årsskiftet. Gjennomsnittsrenten for 2023 var på 3,4 
prosent. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Økonomisk utvikling i 2023 har vært preget av flere nøkkelfaktorer. Globalt har vi sett 
en gradvis bedring etter pandemiens utfordringer, med mange land som rapporterer 
om sterkere veksttall. Inflasjonen har vært et sentralt tema, med sentralbanker som 
har justert rentenivåer for å balansere økonomisk vekst og prisstabilitet.  Prisveksten 
steg kraftig gjennom 2022. Dette har resultert i et langt høyere kostnadsnivå enn det 
som ble kompensert statlig inn i 2023.  Det har vært stor usikkerhet knyttet til 
prisveksten også for 2023. 
 
Til tross for dette har Asker kommune for 2023 levert et godt økonomisk resultat. 
Hovedsakelig skyldes dette et godt år for energifondet med avkastning på 12,6 
prosent. Virksomhetene har også jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene til 
vedtatte rammer i 2023, noe som har resultert i et budsjettavvik på kun 0,2 % for 
kommunens tjenesteområder i 2023.   
 
Når kommunen har fått et bedre årsresultat enn forventet og budsjettert kan det 
være fristende å tenke at det ikke er så viktig å jobbe med omstilling og 
effektivisering. Vi har imidlertid brukt stadig mer av fondsreservene våre de siste 
årene, pensjonskostnadene øker, og det er fra 2025 varslet endringer i 
inntektssystemet for kommunene. Dette gjør det helt nødvendig å ta grep i dag for å 
ha økonomisk bærekraft i fremtiden.  
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5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at årsberetning og årsregnskapene for 2023 vedtas. 
Årsberetning og regnskap for 2023, revisjonsberetningen og kontrollutvalgets 
uttalelse følger som vedlegg til saken. 
 
Kommunedirektøren viser for øvrig til årsrapporten for mer utfyllende rapportering på 
sentrale satsingsområder og for tjenesteutvikling og måloppnåelse innenfor 
tjenesteområdene.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Saksutskrift - Uttalelse til årsregnskapet og årsberetningen 2023 for Asker kommune 
Uttalelse til Asker kommunes årsregnskap for 2023 
Årsregnskap Asker kommune - 2023  
Årsberetning Asker kommune - 2023  
Revisjonsberetning_Asker_kommune_2023 
 
 

 



 

 
 

  1/1 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 17/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og Kristin Glestad (økonomi) presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 25/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 16/24 

Behandling 

Presentasjon ved rådgiver Kristin Thoresen. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt med den endringen «Årsregnskap og 
årsberetning til orientering. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsberetning til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 23/24 

Behandling 

Det var tidligere i møte holdt en presentasjon om økonomisakene ved seksjonsleder 
Inger Lise Gjesdal, direktør Christer Best Gulbrandsen og virksomhetsleder Bente 
Flygind 

Kommunedirektørens innstiling ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 79/24 

Behandling 

Ordfører foreslo å rette opp skrivefeil i innstillingen. Med denne rettelsen ble 
innstillingen enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 11.06.2024 sak 28/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07303-1 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
 

1. Sammendrag 
Årsrapport 2023 beskriver resultater og innsatser innenfor satsingsområdene i 
kommuneplanen og status for handlingsprogrammet. Det gis en overordnet 
vurdering og analyse av tjenesteutvikling og måloppnåelse, samt status for 
arbeidet med å gjennomføre de ulike temaplanene. I tillegg peker rapporten på 
de viktigste områdene kommunen vil jobbe videre med i årene fremover.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Årsrapport for 2023 er en del av kommunedirektørens samlede rapportering til 
kommunestyret og skal legges frem samtidig med årsberetning og årsregnskap. 
 
Årsrapporten er ikke lovpålagt rapportering og legges kun frem til orientering. Dette 
er en mer omfattende rapportering på status i forhold til vedtatt handlingsprogram og 
temaplaner enn årsberetningen.  

 
3. Saksopplysninger 
Til tross for en krevende situasjon preget av omstilling og effektivisering, har Asker 
kommune i 2023 hatt høy aktivitet. Tjenesteområdene har gjennomført en rekke 
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aktiviteter og tiltak, blant annet knyttet til gjennomføring av temaplanene. 
Årsrapporten beskriver de viktigste resultatene og innsatsene, samt en overordnet 
vurdering av måloppnåelsen.  
 
Ved utgangen av 2023 er 14 temaplaner vedtatt av kommunestyret og er under 
implementering. Ytterligere tre temaplaner blir vedtatt i løpet av 2024.  
 
De siste årene har vært mer urolige og uforutsigbare enn vi har vært vant til, både 
globalt og nasjonalt. Krigene i Ukraina og Midtøsten, flyktningkrise, klimaendringer, 
ekstremvær, ettervirkninger av koronapandemien, økonomiske nedgangstider og 
prisvekst har påvirket oss i Asker og stilt oss overfor nye utfordringer som kommune. 

Asker kommune er en vekstkommune med høy aktivitet i næringslivet og stor 
boligbygging, og vi har i 2023 hatt en befolkningsvekst på 1,1 prosent. 

Økonomi 

Asker kommune har et godt økonomsikt utgangspunkt. De frie inntektene ligger over 
gjennomsnittet for norske kommuner. Samtidig er kostnadsnivået høyere enn 
sammenlignbare kommuner. Asker har særskilte utfordringer knyttet til et høyt 
ambisjonsnivå og høy lånegjeld.  

En krevende økonomisk situasjon gjør det nødvendig med tjenesteutvikling, 
omstilling og effektivisering for at Asker kommune skal ha økonomisk bærekraft i 
årene fremover. Handlingsprogrammet la opp til en omstilling og effektivisering på 30 
mill. kroner i 2023. 

Netto driftsresultat for Asker kommune ble 296 millioner kroner i 2023. Dette gir en 
resultatgrad på 3,1 prosent, bedre enn målkravet på 3 prosent og en god forbedring 
fra året før. I hovedsak skyldes det er godt år for energifondet med avkastning på 
12,6 prosent. Skatteinngangen ble 106 millioner og 2,1 prosent lavere enn 
budsjettert, med lavere inntekstutjevning dempet budsjettavviket med 77. mill. 
kroner. Virksomhetene har jobbet med å tilpasse sin aktivitet til budsjettrammer, noe 
som har resultert i et budsjettavvik på kun 0,2 prosent. 

Et levende lokaldemokrati 

Kommunene utgjør grunnmuren i det norske lokaldemokratiet og er sentrale aktører i 
velferdssamfunnet. Det ble gjennomført kommune- og fylkestingsvalg i september. 
Det nye kommunestyret ble konstituert 17. oktober, og skal lede Asker kommune 
gjennom de neste fire årene.  

Utvikling av gode nærdemokratiske ordninger har vært et satsingsområde i Asker 
kommune etter kommunesammenslåingen. Etter fire år med utprøving av ordningen 
med lokalsamfunnsutvalg, ble det høsten 2023 startet et arbeid med å etablere 
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områdefora i kommunen. Områdeforaene skal være et bindeledd mellom kommunen 
og de ulike lokalsamfunnene, og bidra til å skape nye løsninger for medvirkning, 
samskaping og lokal representasjon 

Samfunnssikkerhet og beredskap 

Kommunene har et særskilt lovpålagt beredskapsansvar. Det ble i 2023 utarbeidet 
en ny helhetlig risiko- og sårbarhetsanalyse for Asker kommune. Denne vil danne 
grunnlag for revidering av kommunens overordnede beredskapsplan og 
risikovurderinger og planverk i virksomhetene. 

Bosetting av flyktninger 

Asker kommune ble anmodet om å bosette 435 flyktninger i 2023. Ved utgangen av 
året hadde kommunen bosatt 329 flyktninger av årets anmodning, samt 43 
flyktninger knyttet til familiegjenforeninger. 60 prosent av de bosatte flyktningene var 
fra Ukraina.  

Klima og natur 

Asker har høye ambisjoner når det gjelder klima og natur. Temaplan for handling mot 
klimaendringene har som mål å redusere klimagassutslippene i Asker med 67 
prosent fra 2009 til 2030. Klimaregnskapet for 2023 viser at de direkte 
klimagassutslippene gikk ned med 1,3 prosent fra 2021 til 2022. Sammenlignet med 
2009 er utslippene redusert med 44,8 prosent.  

Asker har et unikt biologisk mangfold og varierte natur- og landskapstyper. Temaplan 
for naturmangfold ble vedtatt i juni 2023, og inneholder innsatsområder og strategier 
som skal bidra til at vi når målet om å verne om og sikre naturmangfoldet i Asker. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
FNs bærekraftsmål ble lagt til grunn for satsingsområdene og målene i 
kommuneplanens samfunnsdel, og er videre innarbeidet i temaplanene. I Asker er 
bærekraftsmålene tydelig forankret og har preget arbeidet gjennom året. Kommunen 
har gode forutsetninger for å lykkes med dreiningen mot en mer sosial, miljømessig 
og økonomisk bærekraftig fremtid.  
 
I årsrapporten er det rapportert på disse satsingsområdene, tjenesteutvikling og 
måloppnåelse. 

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at årsrapport for 2023 tas til orientering. Årsrapport 
2023 for Asker kommune følger som vedlegg til saken. 
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Kommunedirektøren viser ellers til saker om årsregnskap, årsberetning og 
personvernets årsrapport 2023 for mer utfyllende rapportering.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Årsrapport 2023 for Asker kommune 
Årsrapport fra Personvernombudet 2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 16/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og Kristin Glestad (økonomi) presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 24/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 17/24 

Behandling 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 22/24 

Behandling 

Det var tidligere i møte holdt en presentasjon om økonomisakene ved seksjonsleder 
Inger Lise Gjesdal, direktør Christer Best Gulbrandsen og virksomhetsleder Bente 
Flygind 

Kommunedirektørens innstiling ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 78/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 11.06.2024 sak 27/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering. 

 

 

 



  

  1/5 
 

  

Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08492-1 Per-Ola Søsveen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
 
 

Forvaltningsplan for gås 2024 – 2033 – Asker kommune 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Forvaltningsplan for gås 2024 – 2033 – Asker kommune, vedtas og legges til 
grunn for Asker kommunes forvaltningen av gås. 

2. Muligheten for utarbeidelse av en regional forvaltningsplan for gås i indre 
Oslofjord i samarbeid med nabokommuner og Statsforvalter undersøkes. 

 

1. Sammendrag 
En forvaltningsplan for gås gir kommunen et viktig verktøy i forvaltningen av 
gås. Det er ønskelig å minimere skader i jordbruk og redusere konflikten med 
friluftslivet langs sjø og strender. I tillegg skal forvaltningsplanen sikre 
levedyktige bestander. Dette skal gjøres i samsvar med internasjonale 
forpliktelser, gjeldende lovverk og uten at det går på bekostning av øvrig 
biologisk mangfold. 
 
Forvaltningsplanen har vært på høring og det har kommet inn 10 
høringsinnspill. Disse er omtalt under punkt 3. Saksopplysninger. Av disse er 8 
tatt til orientering og 2 er tatt til følge. Punkt 2 i forslag til vedtak er hentet fra 
høringsinnspillene. Høringsinnspillene ligger som vedlegg til saken. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Bestanden av gås er økende i våre områder og det er konflikter med jordbruk 
og friluftsliv. Det har tidligere vært godkjente forvaltningsplaner for gås i Asker, 
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men disse er nå utgått. En forvaltningsplan har vært etterspurt for blant annet å 
kunne søke om eggpunktering. 
 
Jakt skal i utgangspunktet være virkemiddelet man bruker for 
bestandsregulering av arter i Norge. I Asker er det mange steder vanskelig å 
kunne bedrive forsvarlig og sikker jakt på gås, da gjessene oppholder seg på 
steder som ikke egner seg for normal jakt. 
 
En forvaltningsplan gir kommunen en helhetlig plan som vil være førende på 
hvordan forvaltningen skal arbeide, med konkretisering av mål og bruk av tiltak 
og virkemidler innenfor internasjonale rammer og nasjonalt lovverk. Den vil gi 
mulighet til å kunne søke om andre bestandsregulerende tiltak som 
eggpunktering.  
 
Det er mange regler knyttet til forvaltning av gås. Disse finner vi i viltloven, 
naturmangfoldloven, dyrevelferdsloven og matloven, samt forskrifter knyttet til 
disse lovene. Flere av tiltakene i planen knytter seg til viltforskriften, som ble 
vedtatt 1.4.2020. 
 

3. Saksopplysninger 
Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune, baserer seg på tidligere 
vedtatte forvaltningsplaner, nasjonal og internasjonal forskning og overvåking, 
statistikk og nye erfaringer siden kommunesammenslåingen. 
 
I Asker har vi tre arter av gås som hekker fast: grågås, kanadagås og hvitkinngås. 
Alle disse artene har stor utbredelse i Sørøst-Norge og bestandene har økt kraftig de 
siste tiårene. 
 
Vår tilrettelegging av friområder i tilknytning til vann gjør disse arealene attraktive 
både for mennesker og gjess. Disse arealene har økt kraftig i omfang etter 
kommunesammenslåingen, og kommunen har i dag om lag 20 mil kystlinje med 
mange strender og friområder. Dette fører ofte til konflikter med gjess. De store 
bestandene av gjess griser til badeplasser og friområder med ekskrementer. 
 
Beiteskader på grønnsak, gress og kornproduksjon er et økende problem, og vi får 
årlig inn flere søknader om skadefelling. Store flokker beitende gås kan gjøre stor 
skade på avlinger på forholdsvis kort tid. I sårbare engsamfunn med truede 
plantearter langs kysten kan gjessenes beiting og gjødsling være negativ. 
 
Høringsinnspill 
Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune, har vært på høring og 
kommunen har fått inn følgende høringsinnspill: 
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 Hvem: Utdrag fra innspill: Tatt til: 

1 Privatperson Glad for å høre gås, vil at 
vi lar dyra leve 

Orientering 

2 Asker golfklubb Er plaget av gås på sin 
golfbane. Har store 
utfordringer. 

Orientering 

3 Privatperson Vil ha eggpunktering over 
tid i samtlige kommuner 
rundt Oslofjorden for å 
redusere bestanden. Vil 
ikke ha friområder for 
gjessene. 

Orientering 

4 Vollen vel Støtter planen. Opplyser at 
stranden ved 
Oslofjordmuseet også er 
mye brukt av gås. 

Orientering 

5 Bærum kommune Ingen innspill. Tatt til 
orientering 

Orientering 

6 Oslofjordens 
Friluftsråd 

Vil ha bedre samarbeid 
med nabokommuner og 
Statsforvalter om 
forvaltning av gås. 

Muligheten for en felles 
regional forvaltningsplan 
for gås i indre Oslofjord 
undersøkes. 

7 Bird Life avd. Oslo 
og Akershus 

Berømmer Asker kommune 
for grundig kartlegging og 
fremstilling av dagens 
situasjon med tanke på  
forekomsten av gjess i 
Asker. De er skeptiske til 
vurderingen av at 
bestanden utgjør et stort 
problem. Eventuelle 
skader/ulemper er i liten 
grad dokumentert. 
Er skeptiske til utvidelse av 
jakttid. 
Vil gjerne gå i dialog med 

Det er lagt inn et eget 
avsnitt i planen, 
beiteskader i jordbruket, 
for å dokumentere 
beiteskader av gås i 
Asker kommune. 
Kommunen vil rådføre 
seg og samarbeide med 
Bird Life på flere av 
tiltakene i planen. 
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kommunen med mål om å 
dempe konfliktnivået. 

8 Dyrenes Rett Oppfordrer Asker 
kommune til å fremme 
toleranse og respekt for 
dyrelivet og aksept for de  
artene som hører til rundt 
oss. 

Orientering 

9 Asker og Bærum 
Bondelag 

Ser positivt på at 
kommunen har konkrete, 
rullerende planer for 
regulering av 
gåsebestanden. Ønsker 
prinsipielt en lavest mulig 
bestand av alle typer gås 
for å unngå beiteskader. 

Orientering 

10 Privatperson Generelt negativ til 
forvaltning og jakt. Bosatt 
på Vestlandet. 

Orientering 

 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Etter en tid uten en konkret plan for forvaltning av gås i Asker, ser 
kommunedirektøren at det er behov for en politisk forankret plan, som gir 
forvaltningen en mulighet til å forvalte bestanden av gjess gjennom ulike tiltak. Disse 
tiltakene omhandler både direkte konkrete tiltak som eggpunktering og skadefelling, 
men også tiltak som informasjon, opprettelse av friområder og gjerder i mytetiden 
(under fjærfelling).  
 
Kommunedirektøren mener de overordnede forvaltningsmålene for gås i Asker 
kommune er forenlig med internasjonale og nasjonale forpliktelser, gjeldende lovverk 
og uten at tiltakene vil gå på bekostning av øvrig biologisk mangfold. 

I en tid med stadig mer usikkerhet rundt matforsyning og beredskap, er det viktig at 
forvaltningsplanen brukes til å minimere beiteskader på dyrket mark. Slik at 
jordbruksareal er drivverdig og kan forvaltes til det beste for samfunnet. Dette skal 
gjøres ved å bruke de ulike tiltakene som er tilgjengelig i planen. 

Det er til tider mange henvendelser i forhold til gåsemøkk på kommunens friområder. 
Dette er mange steder kun et estetisk problem, men konsekvensene for enkelte 
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brukere kan, for dem, være inngripende. Ved å ha steder med lav og høy toleranse 
for gås mener kommunedirektøren at man tar hensyn til både dyreliv og friluftsliv.  
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren mener de relativt høye og økende bestandene av gjess, krever 
en aktiv forvaltning med bestandsregulering og forebyggende tiltak som viktige 
virkemidler, dette for å ivareta matproduksjon og konflikter med friluftslivet. 
Kommunedirektøren anbefaler at forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker 
kommune, blir godkjent og at denne brukes aktivt i forvaltningen av gås i kommunen.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune 
Høringssvar_1 
Høringssvar_2 
Høringssvar_3 
Høringssvar_4 
Høringssvar_5 
Høringssvar_6 
Høringssvar_7 
Høringssvar_8 
Høringssvar_9 
Høringssvar_10 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08492 Per-Ola Søsveen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 18/24 
  

Forvaltningsplan for gås 2024 - 2033 - Asker kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 18/24 

Behandling 

Per-Ola Søsveen besvarte spørsmål. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til mål 3 i planen: 

Legge til "dyrevelferd" i andre kulepunkt slik at setningen lyder: 

• Forvaltningen av gjess i Asker kommune skal ha fokus på dyrevelferd, å 
forebygge beiteskader på dyrket mark og begrense konflikten med friluftslivet 
langs sjø og strender.  

Og Tilleggspunkt 

3. Det tillates ikke utvidet jakt i Asker kommune. 

4. Kommunen skal være restriktiv med å tillate skadefelling i hekke- og yngletiden. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til mål 3 i planen falt mot 2 stemmer, MDG 
og V. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til nytt punkt 3 falt mot 1 stemme, MDG. 

Endringsforslaget fremmet av Vatn, MDG til nytt punkt 4 falt mot 2 stemmer, MDG og 
V. 

Innstillingens punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Forvaltningsplan for gås 2024 – 2033 – Asker kommune, vedtas og legges til 
grunn for Asker kommunes forvaltningen av gås. 

2. Muligheten for utarbeidelse av en regional forvaltningsplan for gås i indre 
Oslofjord i samarbeid med nabokommuner og Statsforvalter undersøkes. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/17767-19 Carla De Jong 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
 

Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden - oppfølging 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunens oppfølging av Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden tas til 
orientering. 
 

2. Asker kommune søker å påvirke statlige myndigheter å ta et større ansvar for å 
skape fremdrift på tiltak som kan gi resultater som bedrer forholdene i fjorden. 
Det må settes av betydelige statlige midler til kommunene for etablering av nye 
renseanlegg med nitrogenfjerning i indre og ytre Oslofjord, samt utvidede 
tilskuddsordninger for tiltak i landbruket. 

 

1. Sammendrag 
Den økologiske tilstanden i Oslofjorden er under sterkt press. Det er tre 
hovedårsaker til dette: 
1) Forurensing fra landbruk, avløp og industri, med for stor tilførsel av 

næringsstoffene nitrogen og fosfor samt ulike miljøgifter.  
2) Langvarig overfiske, med blant annet bunntråling som ødelegger for livet på 

havbunnen. 
3) Bygging i strandnære områder, som stenger allmennheten ute fra friluftsliv og gir 

økt belastning på økosystemene. 
 
Regjeringen vedtok i 2021 en femårig tiltaksplan («Helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden») for å bedre tilstanden for miljø og friluftsliv i Oslofjorden. Tiltaksplanen 
inneholder 63 tekniske tiltak, og 19 tiltak som skal gi mer kunnskap om fjordens 
tilstand og hvordan tilstanden kan bedres. Tiltakene er fordelt til ulike offentlige 
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forvaltningsnivåer. Oslofjordrådet følger opp tiltaksplanen. Rådet ledes av statsråden 
hvor ulike organisasjoner er representert i tillegg til ordførerne rundt Oslofjorden. 

Kommunene er en viktig brikke i arbeidet med gjennomføringen. Asker kommune 
følger opp sine ansvarsområder i planen, og rapporterer årlig og innen satte frister til 
Miljødirektoratet om status og gjennomføring av tiltak. 
Undersøkelsen kommunen har gjennomført, viser at den største negative 
påvirkningen på fjorden er utslipp fra kommunens avløpsrenseanlegg og 
ledningsnett med pumpestasjoner. Kommunen bruker store ressurser for å redusere 
disse utslippene ved gjennomføring av tiltak de kommende årene. 

Også avrenning fra jordbruket bidrar negativ med tilførsel av næringsstoffer til 
Oslofjorden, i tillegg til partikler. For å gjøre en innsats på dette området, arbeider 
kommunen aktivt med veiledningsarbeid i samarbeid med landbruket. 

Utbygging i strandsonen, og spesielt når dette også krever utfyllinger i fjorden tilfører 
store mengder nitrogen, samtidig som at de bygger ned naturen under vann. Plan- 
og byggesaksprosesser styrer utbyggingssaker i strandsonen. Disse vil være 
gjenstand for politisk behandling. 

 

2. Bakgrunn for saken 
Denne saken svarer ut rapportering og politiske vedtak knyttet til arbeidet med å 
bedre tilstanden på Oslofjorden. 
 
Hvert år skal det legges fram en politisk sak med orientering om status på 
kommunens arbeid med «Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden». 
 
I forbindelse med kommunestyrets behandling av handlingsprogram 2024-2027, ble i 
tillegg følgende verbalvedtak om forsterket innsats for Oslofjorden vedtatt: 
«Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem en plan for forsterket innsats 
for å bidra til bedre måloppfyllelse av tiltaksplanen for Oslofjorden frem mot 2026. 
Planen skal prioritere de områdene der Asker har størst negativ påvirkning på 
fjorden i dag, og fremheve hvordan Asker kan bidra til forbedret koordinering av 
arbeidet i regionen. Sak legges frem for formannskapet i løpet av 1. kvartal 2024.»  
 
Ved behandling av kommunedirektørens oppfølgingsplan for verbalvedtakene fristen 
for fremlegging utsatt til 2.kvartal og knyttet dette til rapportering på helhetlig 
tiltaksplan. 
 
Ved behandlingen av handlingsprogrammet 2024-2027 ble det også vedtatt og 
bevilget 1 mill. kr til en tilskuddsordning som skal bidra til forsterket innsats for 
Oslofjorden i 2024.  
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Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden har tidligere hatt følgende politisk behandlinger: 

 

Når Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 01.12.2021 110/21 
2 Utvalg for samfunnstjenester 02.12.2021 69/21 
3 Formannskapet 25.01.2022 9/22 

Vinteren 2021/2022 

4 Kommunestyret 01.02.2022 20/22 
April 2022 Utvalg for samfunnstjenester 28.04.2022 30/22 
Juni 2023 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 R-5/23 

 
 

3. Saksopplysninger 
Kommunestyret har vedtatt Temaplan for vann og vannmiljø, Temaplan for 
naturmangfold og Temaplan for handling mot klimaendringene. Oppfølgingen av 
disse temaplanene er viktig for Asker kommunes innsats for å redde Oslofjorden. 
Også Temaplan for næring i Asker kommune og kommuneplanen er dokumenter 
som gir viktige rammer for å ta vare på Oslofjorden. 
Det er flere sektorer som påvirker tilstanden i Oslofjorden. Dette betyr at det er flere 
virksomheter i kommunen som må jobbe sammen for å nå målene i Oslofjordplanen.  

Denne saken behandler følgende:  
1. Kommunens oppfølging og organisering av arbeidet med Helhetlig tiltaksplan 

for Oslofjorden  
2. Oppfølging av tiltakskort i Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden og rapportering 

til Miljødirektoratet 
3. Oversikt over utslipp av nitrogen fra ulike kilder i Asker til Oslofjorden 
4. Konkrete prosjekter for å bedre tilstanden i Oslofjorden 
5. Tilskuddsordninger 

Kommunens oppfølging og organisering av arbeidet med Helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden  
Oppfølging av Oslofjordplanen er en oppgave som angår flere virksomheter i 
kommunen. For å kunne koordinere dette arbeidet på en god måte, ble det tidlig i 
2022 etablert en fast arbeidsgruppe med en representant fra hver av virksomhetene 
Vann og vannmiljø (VOV), Miljø og samferdsel (MOS), Samfunnsplan og Byggesak. 
Vann og vannmiljø koordinerer arbeidet og har også ansvar for kontakten mot 
Miljødirektoratet.  

Arbeidsgruppen utarbeider bl.a. status for deloppgaver/milepæler og diskutere 
forankring i virksomhetene. I tillegg lager medlemmene i arbeidsgruppen oppdaterte 
tiltakskort når det er behov for det. Tiltakskortene beskriver hvordan vil gjennomfører 
tiltakene. 
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Klima og natur er valgt som en av tre samfunnsfloker, som kommunen skal styre 
som porteføljer. Arbeidet med «Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden» er fra 2024 
organisert i Portefølje «Klima og natur». Porteføljeansvarlig er Natur, miljø og 
landbruk, men i porteføljen er flere virksomheter representert (Miljø og samferdsel, 
Eiendom, Strategi, næring og analyse, Samfunnsplanlegging, Vann og vannmiljø).  

Oppfølging av tiltakskort i Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden og rapportering til 
Miljødirektoratet 
16. februar 2024 sendte Miljødirektoratet ut et brev til alle kommuner i nedbørfeltet til 
Oslofjorden (vedlegg 1). I brevet ber Miljødirektoratet alle kommuner å fylle ut 
tiltakskort som ikke er fylt ut ennå. Videre ber de om å vurdere innholdet i de tidligere 
innsendte tiltakskortene på nytt og revidere de om nødvendig. I tillegg sendte 
miljøvernministeren ut et brev der han viser til kommunenes ansvar for oppfølging av 
tiltakene i Oslofjordplanen (vedlegg 2). 

Arbeidsgruppen har gjennomgått og oppdatert tiltakskortene (vedlegg 3). Disse er 
sendt inn til Miljødirektoratet innen fristen som var satt til 1. mai 2024.  

I løpet av mai i år skal kommunen på nytt svare på en spørreundersøkelse om 
hvordan kommunen har fulgt opp tiltak innenfor de ulike ansvarsområder i perioden 
mai 2023 til mai 2024. Sekretariatsgruppen for Oslofjordplanen skal sammenstille 
resultatet fra denne undersøkelsen i en ny og tredje gjennomføringsrapport. 
Rapporten blir publisert til neste møte i Oslofjordrådet i januar 2025. 

Oversikt over utslipp av nitrogen fra ulike kilder i Asker til Oslofjorden 
Oslofjorden er utsatt for eutrofiering (økt planteproduksjon) som følge av økt tilførsel 
av nitrogen over det siste århundre. For å restaurere fjorden fullstendig, må 
nitrogenutslipp tilbakeføres til nivåer tilsvarende tilstander ved før-industriell tid. 

Asker har et omfattende overvåkingsprogram i alle vassdrag i kommunen. Resultater 
fra overvåkingen har vi brukt til å lage en beregning av nitrogentilførsel til Oslofjorden 
og Drammensfjorden for år 2021 (vedlegg 4). Resultatene viser at kommunen dette 
året hadde en samlet nitrogentilførsel til fjorden på ca. 376.000 kg nitrogen (N), 
fordelt på vassdrag (ca. 219.670 kg), renseanlegg (ca. 136.530 kg) og fra landbasert 
industri (ca. 19.800 kg).  
Ca. 135.000 kg av tilførselen fra vassdragene er naturlig forekomster av nitrogen. 
For at alle vassdragene skal oppnå målet om god nitrogentilstand, er det derfor 
nødvendig med en reduksjon i den årlige tilførselen til vassdragene med ca. 85.000 
kg N. Utslipp fra renseanlegg og industri må også reduseres betydelig for å oppnå 
god tilstand på Oslofjorden. 

Konkrete prosjekter for å bedre tilstanden i Oslofjorden 
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Flere virksomheter i kommunen jobber med konkrete prosjekter som bidrar til en 
renere Oslofjord og kommunen er offensiv og langt fremme på flere områder. 
Eksempler på dette er: 
 

• Gjennomføre miljørådgivning i jordbruket 
• Følge opp regionale miljøkrav i jordbruket 
• Samarbeid om å finne gode renseløsninger for renseanlegg 
• Kartlegging av Kongsdelenebekken 
• Tilknytning av områder med spredt avløp til kommunalt ledningsnett 
• Tømming av sandfangskummer 
• Finne nye steder for anlegg for tømming av båtseptik 
• Arbeide med planprogram for ny kommuneplan 

 
Det er imidlertid viktig å presisere at mye av dette arbeid er langsiktig, noe som også 
betyr at det tar tid før vi kan se at tilstanden i fjorden blir bedre. Vedlegg 5 viser 
punkter som sekretariatsgruppen for Oslofjordplanen1 har pekt på og som de ulike 
aktørene må jobbe mer med. Noen ganger har kommunene aleneansvar for 
tiltakene, men det er også mange tiltak som sier noe om hvordan kommunen skal 
jobbe for å bidra for å lykkes med arbeidet med Oslofjordplanen.  
 
Gjennomføre miljørådgivning i jordbruket  
For 3. år på rad gjennomfører Asker og Bærum kommuner et felles 
miljørådgivningsprosjekt for gårdbrukere i de to kommunene. Hovedmålet med 
prosjektet er å redusere avrenning av næringsstoffer og erosjon fra 
jordbruksarealene til vannforekomstene. Norsk landbruksrådgivning har 
hovedansvaret for miljørådgivningen og kommunene har det administrative ansvaret 
for prosjektet. Prosjektet bidrar med mer kunnskap om miljøtiltak som hver enkelt 
bonde kan gjøre på gården sin.  

I prosjektområdet tar kommunen ekstra vannprøver for å få bedre oversikt over 
hvilke områder som tilfører flest næringsstoffer til vannforekomstene. På denne 
måten kan vi hjelpe bøndene med konkrete forslag til tiltak for å bedre vannkvaliteten 
i utvalgte vannforekomster som renner ut i Oslofjorden.  
Årets rådgivningsprosjekt foregår i nedbørfeltet til Sageneelva. I 2022 var den 
nederste delen av Åroselva prosjektområdet (vedlegg 6) og i 2023 valgte vi 
Torstadbekken og Frydendalsbekken.  
 
Følge opp regionale miljøkrav i jordbruket 

 

1 I forbindelse med etablering av Oslofjordrådet, besluttet KLD at Miljødirektoratet skal lede et sekretariat for å 
koordinere tiltaksgjennomføringen. Hvert år skal Miljødirektoratet rapportere på status for fremdrift av de 63 
tiltakene og 19 kunnskapsinnhentingspunktene til Oslofjordrådet. Dette skjedde første gang høsten 2022. 
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Statsforvalteren i Oslo og Viken har fra 1. januar 2023 innført «Forskrift om regionale 
miljøkrav i jordbruket». For Asker er det Årosvassdraget som har fått de strengeste 
krav (sone 2). Arealene lenger nord og øst mot kommunegrensen til Bærum 
kommune ligger i sone 1 med litt mindre strenge krav. Resterende jordbruksarealer i 
Asker er ikke berørt av gjeldende forskrift.  

Statsforvalteren jobber nå med å få på plass en ny forskrift for jordbruket i Buskerud. 
I denne forskriften skal det komme flere miljøkravsoner i Asker. Det er foreslått at 
områdene langs Drammensfjorden skal ligge i sone 1, mens Sageneelva og området 
sørvest på Hurumlandet skal ligge i sone 2. Natur, miljø og landbruk har i samarbeid 
med Vann og vannmiljø sendt inn høringsinnspill til forslaget.  

Samarbeid om å finne gode renseløsninger for renseanlegg  
Det er bestemt at det blir nitrogenrensing for både Lahell renseanlegg og Åros 
renseanlegg når avløpet overføres til hhv. Nordbykollen i Drammen og til VEAS. 
Dette er besluttet gjennom egne politiske beslutningsprosesser og følges opp 
fortløpende med videre prosjektering og bygging. 

Bokerøya renseanlegg i Svelvik renser avløpet fra Asker sør-vest. I samarbeid med 
Drammen kommune er det i 2023 gjennomført en felles mulighetsstudiet for 
Bokerøya renseanlegg og Rulleto renseanlegg. Mange alternativer er vurdert og et 
utvalg av disse skal utredes videre i en konseptvalgutredning (KVU) som er ventet 
ferdig ved utgangen av 2024. Valg av ny renseløsning for disse to anleggene vil 
legges fram for politisk behandling når konseptvalgutredningen er gjennomført og 
kvalitetssikret. 

Kartlegging av Kongsdelenebekken 
Årosvassdraget bidrar med størst tilførsel av nitrogen til Oslofjorden pga. stort 
nedslagsfelt og påvirkning fra både avløp, landbruk og industri-/næringsområder. 

Undersøkelsen om nitrogentilførsel til Oslofjorden og Drammensfjorden viser 
imidlertid at Kongsdelenebekken er bekken som tilfører mest nitrogen til Oslofjorden i 
forhold til størrelsen på nedbørfeltet (figur 4 i vedlegg 4). Kommunen har derfor i år 
startet en grundig kartlegging av hele nedbørfeltet for å avdekke hvor denne 
tilførselen kommer fra.  

Tilknytning av områder med spredt avløp til kommunalt ledningsnett 
Vann og vannmiljø har utarbeidet en soneinndeling som skal ligge til grunn for 
kartlegging og tilsyn av alle private avløpsanlegg. Prioritering av sonene er basert på 
tilstanden til vannforekomster, samt andel boliger som vi antar at de ikke vil få tilgang 
til offentlig avløp på lang sikt. Det er et mål å gjennomføre 150 tilsyn per år. I 2023 
ble det gjennomført tilsyn i de to høyest prioriterte sonene.  

Tilsyn av 150 anlegg per år og oppryddingsarbeid i forbindelse med tilknytning til 
kommunalt avløp er planlagt å være ferdig i 2030/2031. 
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Tømming av sandfangskummer 
Kommunen eier ca. 2700 sandfangskummer som tømmes med jevne mellomrom 
etter en viss prioritering. Dette bidrar til at mindre forurensning fra veier og plasser 
ender i vassdragene. Det legges opp til en årlig tømming på mellom 500 og 600 
kummer. Det er Miljø og Samferdsel som har ansvar for finansieringen, men det er et 
tett samarbeid med Vann og vannmiljø. 

Finne nye steder for anlegg for tømming av båtseptik 
I 2023 ble det etablert en ny tømmestasjon for båtseptik i Holmsbu havn. I 
handlingsprogrammet for 2024 – 2027 er det satt av 3 mill. kr til etablering av 
ytterligere 3 tømmestasjoner i Asker kommune (sak 23/04431). Tømmestasjonene 
skal driftes av båtforeningene der de etableres. Arbeidet med å finne lokalitet og 
etablering starter i 2024. 

I sak 23/08550 vedtok Utvalg for samfunnstjenester at kommunen gir kr. 15.000,- i 
tilskudd til drift av tømmestasjoner i båthavner som har etablert disse. 
 
Arbeide med planprogram for ny kommuneplan 
I vedtatt kommuneplan med bestemmelser er forhold knyttet til tiltak i strandsonen 
strammet inn.  
I 2024 har arbeidet med planprogram for ny kommuneplan starte opp. Det er viktig at 
vannmiljø i vannforekomstene generelt og Oslofjorden spesielt blir ivaretatt i 
planprogrammet. 
 
Tilskuddsordninger 
Både Miljødirektoratet, Akershus fylkeskommune og Asker kommune har i løpet av 
2023/2024 etablert ulike tilskuddsordninger for å styrke arbeidet med å redde 
Oslofjorden.  
 
Miljødirektoratet 
Miljødirektoratet etablerte i 2023 en tilskuddsordning med en ramme på 12 millioner 
kroner for å redusere utslipp av nitrogen fra kommunalt avløpsvann til 
Oslofjorden. Søknadsfrist var 1. desember 2023. Asker kommune søkte tilskudd til 
testing av ny renseteknologi sammen Asker-selskapet Scandi Energy AS. Til tross 
for at søknaden var innenfor kriteriene for tilskuddsordningen, ble den ikke prioritert 
innenfor tilskuddsordningens økonomiske ramme for 2024. 

Kommunen har i tillegg deltatt i søknadsprosesser i regi av Norsk Vann og i 
samarbeidet med Drammen og Lier om regionalt avløpsrenseanlegg som begge har 
mottatt støtte.  
 
Kommuner langs Oslofjorden kan også søke Miljødirektoratet om tilskudd til juridiske 
avklaringer i arbeidet med å sikre allmennheten tilgang til strandsonen. Denne 
tilskuddsordningen er også en del av oppfølgingen av Oslofjordplanen. 
Søknadsfristen er løpende. Kommunen skal i 2024 søke midler for å få avklart flere 
spørsmål som berører strandsonen. 
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Akershus Fylkeskommune 
Fylkesrådet i Akershus Fylkeskommune vedtok i februar å sette av til sammen 25 
millioner kroner i 2024 til tilskuddsordninger og strategiske satsinger for å berge 
Oslofjorden. For «Tilskuddsordning Oslofjordsatsning 2024» har AFK satt av 10 
million kroner. Her kan blant annet kommuner søke om midler til å gjennomføre 
prosjekter som kan bidra til å gjøre Oslofjorden frisk, og til prosjekter for bedring av 
allmennhetens tilgang til fjorden. Det er et krav at prosjektene utføres i 2024 og at 
søkeren bidrar med 50% egne midler. På nettsiden 
https://afk.no/tjenester/tilskudd-og-stotte/miljo-klima-og-natur/tilskuddsordning-
oslofjordsatsing-2024.188145.aspx står mer informasjon om tilskuddsordningen. 
Søknadsfrist var 15. mai. 

Asker kommune har søkt om tilskudd til følgende: 
 

• Helhetlig prosess for sandfangstømming - fokus på omlasting for å redusere 
utslipp av vann til vassdrag og fjord, og redusere utslipp fra transport.  

• Etablering av septiktømmestasjoner for fritidsbåter – tilskudd brukes til å 
skjøte på kommunal bevilgning/heve kvaliteten.  

• Rydding av stillehavsøsters - Hvamodden, Holmenskjæret, Hvalstrand, 
Vollen, Beston, Sandspollen 

• Landbruk - Miljørådgivning i områder med sårbare vannforekomster 
• Bærekraftig friluftsliv (i samarbeid med Oslofjordens Friluftsliv og Frogn 

kommune) 

Asker kommune 
I 2024 har Asker kommune satt av 1 millioner kroner til tilskuddsordningen 
«Forsterket innsats for Oslofjorden». Midlene skal gå til gode initiativ som bidrar til 
arbeidet for en ren og rik Oslofjord. Prosjektene som får tilsagn, må gjennomføres 
innenfor Asker kommunes grenser i løpet av 2024. På nettsiden 
https://www.asker.kommune.no/natur-og-friluft/aktuelt-om-natur-og-
friluftsliv/tilskuddsordning-forsterket-innsats-for-oslofjorden-2024/ står mer 
informasjon om hvem som kan søke og hvordan. Søknadsfrist var 12. mai og det var 
på det tidspunktet kommet inn 7 søknader.   

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden er et eksempel på en økosystembasert 
forvaltning på lokalt og regionalt nivå. Oslofjorden betyr mye for naturmangfold og er 
et viktig friluftslivsområde for mange mennesker som bor rundt fjorden. Planen 
oppsummerer flere tiltak som skal bidra til bedre miljøforhold i fjorden, fremme et 
aktivt friluftsliv og ivareta kulturminner. På denne måten kan alle befolkningsgrupper 
ha nytte av fjorden. 
Arbeidet med Oslofjordplanen er også et samarbeid på tvers av sektorene. For å 
synliggjøre dette arbeidet, har involverte aktører fått i oppgave å fylle ut tiltakskort 
som tydeliggjør hvilken innsats de skal gjøre fremover på ulike innsatsområdene. 

https://afk.no/tjenester/tilskudd-og-stotte/miljo-klima-og-natur/tilskuddsordning-oslofjordsatsing-2024.188145.aspx
https://afk.no/tjenester/tilskudd-og-stotte/miljo-klima-og-natur/tilskuddsordning-oslofjordsatsing-2024.188145.aspx
https://www.asker.kommune.no/natur-og-friluft/aktuelt-om-natur-og-friluftsliv/tilskuddsordning-forsterket-innsats-for-oslofjorden-2024/
https://www.asker.kommune.no/natur-og-friluft/aktuelt-om-natur-og-friluftsliv/tilskuddsordning-forsterket-innsats-for-oslofjorden-2024/
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Asker kommune har etablert et godt tverrsektorielt samarbeid for å følge opp tiltak i 
Oslofjordplanen, og rapporterer årlig og innen satte frister til Miljødirektoratet om 
status og gjennomføring av tiltak. De ulike virksomhetene i Asker har også i år gått 
gjennom tiltakskortene på nytt og lagt inn konkrete deloppgaver og/eller milepæler 
for å synliggjøre dette arbeidet.  

Det er viktig med planer og utredninger for å kunne definere og gjennomføre tiltak. 
Temaplan vann og vannmiljø, Temaplan for naturmangfold, Temaplan næring i 
Asker kommune og Kommuneplanen er eksempler på dette. Rapporten om 
nitrogentilførsel til fjorden fra vassdrag, renseanlegg og industrivirksomhet i Asker 
kommune bidrar med viktig kunnskap om hvor det er viktig å sette inn tiltak. 
Kommunen bruker denne rapporten blant annet til å avdekke spesielle utfordringer, 
prioritere tilsyn på private avløpsanlegg og velge ut aktuelle områder for å kunne 
gjennomføre miljørådgivningsprosjekter i jordbruket.  

Det er mange faktorer som påvirker fjorden både når det gjelder tilstanden til fjorden 
og tilgangen til fjorden. En hovedutfordring er for stor tilførsel av næringsstoffer. 

Rapporten om nitrogentilførsel peker på avløpsrenseanleggene og utlekking fra 
avløpsnett og pumpestasjoner som de områdene der Asker kommune har størst 
negativ påvirkning på fjorden. Innenfor disse områdene brukes det store ressurser 
og det foregår et omfattende arbeid som har flere års perspektiv. Arbeidet knyttet til 
renseanleggene foregår med en stor grad av koordinering med øvrige kommuner i 
regionen og Asker kommune er en aktiv pådriver i dette arbeidet.  

For at renseanleggene skal kunne rense best mulig, er det viktig å redusere 
innlekking av «fremmedvann» (grunnvann og overvann) i avløpsnettet. Her vil 
kommunen ha en forsterket innsats i de kommende årene. Et tett avløpsnett vil også 
redusere mengden overløp fra avløpsnettet og pumpestasjoner til kommunens 
vassdrag. 

Avrenning fra jordbruket representerer kommunens nest største negative bidragsyter 
når det gjelder tilførsel av næringsstoffer. I tillegg tilfører jordbruket også partikler til 
fjorden. Her er statlige tilskuddsordninger og krav avgjørende, men kommunen har et 
aktivt veilednings- og pådriverarbeid i samarbeid med landbruket.  

Et tredje område hvor kommunen kan ha stor negativ påvirkning på fjorden, er 
utbygging i strandsonen, og spesielt når dette også krever utfyllinger i fjorden. 
Utfylling med sprengstein i fjorden tilfører store mengder nitrogen, samtidig som at 
den bygger ned naturen under vann. Plan- og byggesaksprosesser styrer disse 
arbeidene og vil være gjenstand for politisk behandling. 

Denne saken omhandle i første rekke de forhold kommunen har et ansvar for å følge 
opp og utbedre. I tillegg til dette arbeider Asker kommune i samarbeid med andre 
kommuner rundt fjorden med å påvirke innbyggere, næringsliv og overordende 
myndigheter til å bidra i denne store samfunnsdugnaden. Innbyggerne har en viktig 
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rolle i å skape en opinion for en mer restriktiv politikk rundt fjorden, og å handle 
miljøriktig i forhold til utslipp og forurensning. Overordnede myndigheter har en rolle i 
å innføre strengere regulering av utslippstillatelser og regulering av fisket i fjorden. I 
forbindelse med departementets vedtak om Chemrings utslippstillatelse, klaget 
Asker kommune på vedtaket – sammen med mange andre. Departementet er nå i 
prosess med å endre utslippstillatelsen basert på klagene som kom. 

Asker kommune mener at statens engasjement og den sentrale ledelsen av arbeidet 
med Oslofjordplanen må styrkes betydelig. Det må også være en forutsetning at 
Staten setter av betydelige midler for kommunene til etablering av nye 
avløpsrenseanlegg med nitrogenfjerning i indre og ytre Oslofjord. Utvidede 
tilskuddsordninger for tiltak i landbruket er også nødvendig. 

Videre må tiltaksplanen også involvere innbyggere, frivilligheten og næringsliv på en 
mye sterkere måte enn det som har skjedd så langt. 

Til sammen kan alle disse tiltakene føre til en frisk Oslofjord. 

 
5. Konklusjon 
Asker kommune følger opp sine ansvarsområder i «Helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden», og rapporterer årlig og innen satte frister til Miljødirektoratet om status 
og gjennomføring av tiltak. 
Utslipp fra kommunens avløpsrenseanlegg og ledningsnett med pumpestasjoner er 
de områdene der Asker kommune har størst negativ påvirkning på fjorden. 
Kommunen bruker store ressurser for å redusere disse utslippene, men dette er 
også et område hvor vi styrker innsatsen i form av gjennomføring av tiltak de 
kommende årene. 

Kommunen benytter seg av tilskuddordninger der dette er mulig og der dette kan 
bidra til at tilstanden i fjorden forbedres.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

Vedlegg: 

1. Brev Miljødirektoratet: Oslofjordplanen - revisjon av tiltakskort og informasjon om 
kommende rapportering av tiltaksgjennomføring 

2. Brev Miljøvernminister: Kommunenes ansvar for oppfølging av tiltakene i helhetlig 
tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord 

3. Oppdaterte tiltakskort som er sendt til Miljødirektoratet innen 1. mai 2024 
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4. Nitrogentilførsel fra vassdrag og renseanlegg i Asker til Oslofjorden og 
Drammensfjorden. En studie basert på tall for 2021. 

5. Notat: Oppfølging av rapport «Gjennomføring av helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden. Rapport for året 2022 – 2023» 

6. Miljørådgivning i landbruket 2022 - Resultater fra prøvetaking for å kartlegge 
tilførsel av næringsstoffer fra ulike kilder til sidebekkene til Åroselva 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/17767 Carla De Jong 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 19/24 
2 Formannskapet 04.06.2024 86/24 
  

Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden - oppfølging 2024 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 19/24 

Behandling 

Carla De Jong besvarte spørsmål. 

Endringsforslag til nytt punkt 3 og 4 fremmet av Homme Mathisen på vegne av V og 
H: 

3. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for 
etablering av marine nyttehager på utvalgte strender i Asker, samt aktuelle prosjekter 
for marin naturrestaurering, for eksempel reetablering av ålegressenger. 

4. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for å 
etablere 2 nye hummerfredningssoner i kommunen, og en utvidelse av eksisterende 
hummerfredningssoner. 

Endringsforslag til nytt punkt 5 og 6 fremmet av Hansen Aspås, FrP. 

Tilleggspunkter:  

5. Boliger og fritidsbebyggelse som ikke er tilkoblet det offentlige VA nettet skal 
ha forutsigbar informasjon om eller når en tilknytning til det offentlige VA nettet 
kan forventes. Med den hensikt at flest mulig kan koble seg på og planlegge 
og investere deretter.  

6. Kommunen skal sette strengere krav i reguleringsplanarbeid enn dagens 
praksis med konkrete tiltak/virkemidler og oppfølging av disse, for å begrense 
utslipp av nitrogen og andre uheldige utslipp til Oslofjorden 
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Endringsforslagene til nye punkt 3 og fremmet av Homme Mathisen, V på vegne av 
V og H ble vedtatt mot 3 stemmer, FrP, INP og SP. 

Endringsforslagene til nye punkt 4 og fremmet av Homme Mathisen, V på vegne av 
V og H ble enstemmig vedtatt. 

 

Endringsforslagene til nye punkter 5 fremmet av Hansen Aspås, FrP ble vedtatt mot 
1 stemme, SP. 

Endringsforslagene til nye punkter 6 fremmet av Hansen Aspås, FrP ble vedtatt mot 
2 stemmer, SP og INP. 

Innstillingens punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Protokolltilførsel fra representanten Aaby, SP: 

Sp er ikke imot forslaget, men anser at punktene er godt ivaretatt i temaplan vann og 
vannmiljø og i oppfølging av denne.   

Representanten Flock, INP støttet denne protokolltilførselen. 

Vedtak  

1. Kommunens oppfølging av Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden tas til 
orientering. 
 

2. Asker kommune søker å påvirke statlige myndigheter å ta et større ansvar for å 
skape fremdrift på tiltak som kan gi resultater som bedrer forholdene i fjorden. 
Det må settes av betydelige statlige midler til kommunene for etablering av nye 
renseanlegg med nitrogenfjerning i indre og ytre Oslofjord, samt utvidede 
tilskuddsordninger for tiltak i landbruket. 
 

3. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for 
etablering av marine nyttehager på utvalgte strender i Asker, samt aktuelle 
prosjekter for marin naturrestaurering, for eksempel reetablering av 
ålegressenger. 

4. Utvalget ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten for å 
etablere 2 nye hummerfredningssoner i kommunen, og en utvidelse av 
eksisterende hummerfredningssoner. 

5. Boliger og fritidsbebyggelse som ikke er tilkoblet det offentlige VA nettet skal ha 
forutsigbar informasjon om eller når en tilknytning til det offentlige VA nettet kan 
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forventes.  Med den hensikt at flest mulig kan koble seg på og planlegge og 
investere deretter.  
 

6. Kommunen skal sette strengere krav i reguleringsplanarbeid enn dagens 
praksis med konkrete tiltak/virkemidler og oppfølging av disse, for å begrense 
utslipp av nitrogen og andre uheldige utslipp til Oslofjorden 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/17767 Carla De Jong 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 19/24 
2 Formannskapet 04.06.2024 86/24 
  

Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden - oppfølging 2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 86/24 

Behandling 

Rikard Knutsen (FrP) tok opp følgende forslag, tidligere fremmet i Utvalg for 
samfunnstjenester: 

Boliger og fritidsbebyggelse som ikke er tilkoblet det offentlige VA nettet skal ha 
forutsigbar informasjon om eller når en tilknytning til det offentlige VA nettet kan 
forventes. Med den hensikt at flest mulig kan koble seg på og planlegge og investere 
deretter 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) tok opp følgende forslag, på vegne av V,H,FrP,KrF: 

• Formannskapet ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder 
muligheten for etablering av marine nyttehager på utvalgte strender i Asker, 
samt aktuelle prosjekter for marin naturrestaurering, for eksempel reetablering 
av ålegressenger. 

• Formannskapet ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder 
muligheten for å etablere 2 nye hummerfredningssoner i kommunen, og en 
utvidelse av eksisterende hummerfredningssoner 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Knutsens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Holter-Schøyens to forslag ble begge enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Kommunens oppfølging av Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden tas til 
orientering. 
 

2. Asker kommune søker å påvirke statlige myndigheter å ta et større ansvar for å 
skape fremdrift på tiltak som kan gi resultater som bedrer forholdene i fjorden. 
Det må settes av betydelige statlige midler til kommunene for etablering av nye 
renseanlegg med nitrogenfjerning i indre og ytre Oslofjord, samt utvidede 
tilskuddsordninger for tiltak i landbruket. 
 

3. Boliger og fritidsbebyggelse som ikke er tilkoblet det offentlige VA nettet skal ha 
forutsigbar informasjon om eller når en tilknytning til det offentlige VA nettet kan 
forventes. Med den hensikt at flest mulig kan koble seg på og planlegge og 
investere deretter. 

4. Formannskapet ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten 
for etablering av marine nyttehager på utvalgte strender i Asker, samt aktuelle 
prosjekter for marin naturrestaurering, for eksempel reetablering av 
ålegressenger. 

5. Formannskapet ber kommunedirektøren fremlegge sak som utreder muligheten 
for å etablere 2 nye hummerfredningssoner i kommunen, og en utvidelse av 
eksisterende hummerfredningssoner. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/09216-4 Ole Martin Marius 

Gulbrandsen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
 

Mulighetsstudie Høymyrdammen – valg av alternativ for 
utbedring  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med anbefalt alternativ 1 i 
utført mulighetsstudie. Dammen rehabiliteres og dagens vannivå opprettholdes 
på kote 113,2 moh (HRV).  
 

2. Prosjektet finansieres med handlingsprogrammets investeringsavsetning til 
Vassdragsanlegg (dammer). 

  
 
1. Sammendrag 
Denne saken bygger på tidligere saksfremlegg om Askers damanlegg, hvor 
investeringsbehovet for Askers damanlegg og alternativer for rehabilitering ble 
presentert.   
  
Høymyrdammen er en gammel isdam som ble etablert på midten av 1800-tallet. 
Dammens høyeste regulerte vannstand (HRV) ligger 113,2 moh. Asker kommune 
som dameier, er ansvarlig for at dammen er i forskriftsmessig stand, iht. gjeldene 
regelverk fra NVE.   
  
Etter en revurdering (en grundig undersøkelse av dammens tilstand) utført av 
Norconsult i 2023 ble det indentifisert omfattende mangler.  
 
På bakgrunn av dette er det gjennomført en mulighetsstudie med 
konsekvensvurdering som har belyst ulike alternative tiltak for å bringe 
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dammen/området til forskriftsmessig stand. Mulighetsstudiet har tatt for seg følgende 
tre alternativer: 
 

1. Dammen rehabiliteres og dagens vannivå opprettholdes (HRV 113,2 moh.) 
2. Dammen rehabiliteres, men vannivå reduseres ca. 1 m (HRV 112,2 moh.) 
3. Dammen legges ned, og føres tilbake til naturtilstand.  

 
De tre alternativene er vurdert ut ifra kortsiktige og langsiktige aspekter som anses å 
ha betydning for mennesker, dyreliv, natur, miljø, kulturminner, økonomi mm.  
  
Basert på konklusjonen i mulighetsstudiet anbefales det at alternativ 1 velges, dvs. 
dammen rehabiliteres og dagens vannivå opprettholdes med HRV på 113,2 moh. 
Prosjektet finansieres med investeringsmidler til vassdragsanlegg, avsatt i 
handlingsprogrammet 2024-2027.     
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Et damanlegg er et byggverk som demmer opp vann i en innsjø eller elv. 
Damanlegget fører til at vann kan lagres i et magasin. Dammer og andre 
vassdragsanlegg kan være en fare for samfunnet om ikke sikkerheten ved 
anleggene blir ivaretatt. Eier av damanlegget har ansvaret for at sikkerheten 
ivaretas. NVE skal påse at eieren følger opp kravene til sikkerhet som blir stilt 
gjennom lovverket. 
 
Alle dammer skal vurderes og plasseres i en konsekvensklasse som angir hvilken 
fare et evt. dambrudd vil få på omgivelsene på nedsiden av dammen. Etter 
kommunesammenslåingen i 2020 er Asker kommune eier av 24 damanlegg. Alle 
damanleggene er nå vurdert og gitt en konsekvensklasse. Av disse er fire dammer 
vurdert å ikke ha tilfredsstillende sikker konstruksjon etter dagens krav. Dette 
gjelder:  
  

1. Høymyrdammen   
2. Rordammen  
3. Bjørvann  
4. Dam Store Sandungen  

 
Høymyrdammen er den første av 4 dammer som inngår i en investeringsplan i 
perioden 2024 – 2030, planen ble behandlet i utvalg for samfunnstjenester 
01.06.2023 og i formannskapet 20.06.2023. 
  
Dammen er en gammel isdam som ble etablert på midten av 1800-tallet. Dammen 
fungerte også som vannforsyning til fabrikken i Slemmestad i tidligere tider. I dag har 
dammen ikke lenger noen direkte nyttemessig funksjon, men den anses ha stor 
rekreasjonsverdi for allmenheten både sommer og vinter.   
 



 

  3/6 

Høymyrdammen er plassert i konsekvensklasse 3, noe som tilsier et betydelig 
skadepotensial på infrastruktur og inntil 150 boenheter nedstrøms dam ved et 
eventuelt dambrudd. Dammen tilfredsstiller ikke dagens krav til stabilitet og 
sikkerhet, gitt i damsikkerhetsforskriften. Som dameier er Asker kommune ansvarlig 
for at nødvendige tiltak utføres, slik at dammen bringes til forskriftsmessig stand. 
 
Lovkrav og myndighetsutøvelse   
Damanleggene er underlagt «Forskrift om sikkerhet ved vassdragsanlegg» 
(damsikkerhetsforskriften) som forvaltes av NVE. Denne forskriften skal fremme 
sikkerhet ved vassdragsanlegg og forebygge skade på mennesker, miljø og 
eiendom.   
 
 
 
3. Saksopplysninger 
I temaplan for vann og vannmiljø er dammer et eget innsatsområde, denne sier: 
«kommunale dammer skal ikke forårsake skade»   
 
Etter en revurdering (en grundig undersøkelse av damanleggets tekniske tilstand) 
utført av Norconsult i 2023 ble det indentifisert omfattende mangler:  
  
«Dammen med flomløp må gjennomgås i sin helhet med utarbeidelse av plan for 
tiltak, for at damkonstruksjonene skal kunne tilfredsstille krav i henhold til «Forskrift 
om sikkerhet ved vassdragsanlegg» (Damsikkerhetsforskriften).  
Det må gjennomføres en betydelig forsterkning av jorddammen og flomløpet.»  
Dammen tilfredsstiller ikke dagens krav til stabilitet/sikkerhet etter 
damsikkerhetsforskriften.  
  
For å få belyst ulike alternativer for tiltak som kan utføres for å bringe dammen og 
området til forskriftsmessig stand, er det gjennomført en mulighetsstudie med 
konsekvensvurdering. Mulighetsstudiet har tatt for seg følgende tre alternativer:  
 

1. Dammen rehabiliteres og dagens vannivå opprettholdes (HRV 113,2)  
2. Dammen rehabiliteres, men vannivå reduseres med ca. 1 m (HRV 112,2)  
3. Dammen legges ned og føres tilbake til naturtilstand.  

  
De tre alternativene er vurdert ut ifra kortsiktige og langsiktige aspekter som anses å 
ha betydning for valg av alternativ:  
  

• Teknisk vurdering  
• Økonomisk vurdering  
• Hydrologisk vurdering  
• Geoteknisk vurdering  
• Miljøgeologisk  
• Miljøvurdering  
• Landskap- og kulturminnevurdering  
• Friluftsliv og bruk  
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• Juridisk- og regulatorisk vurdering  
 
Alternativ 1 – Dagens vannivå opprettholdes  
Den rekreasjonsmessige verdien blir vurdert som høy. Total byggekostnad er 
estimert til 17,2 mill. kr. eks. mva. I tillegg kommer årlige driftskostnader som er 
estimert til ca. 350 000 kr. årlig til bl.a. vassdragsteknisk ansvarlig.  
  
Alternativ 2 – Redusert vannivå  
Dette alternativet vurderes å være svært likt alternativ 1 og utgjør en variasjon til 
alternativ 1. Dette alternativet har større inngripende konsekvenser sammenliknet 
med alternativ 1, men blir anbefalt dersom det ved grunnundersøkelser fremkommer 
utfordringer med eksisterende dam, som gjør det gunstig å senke vannstanden. 
Total byggekostnad er estimert til 16,3 mill. kr. eks. mva. I tillegg kommer årlige 
driftskostnader som er estimert til ca. 350 000 kr årlig til bl.a. vassdragsteknisk 
ansvarlig.  
  
Alternativ 3 – Dammen legges ned  
Kostnader med å fjerne dammen og tilbakeføre området til slik det var før dammen 
ble etablert er beregnet å bli lavere enn for de to andre alternativene. Ved å fjerne 
dammen mister man imidlertid den flomdempingen som dammen blant annet 
fungere som i dag. For å eliminere stor flomfare for nedstrøms bebyggelse vil det da 
være behov for en kraftig oppgradering av kapasiteten på nedstrøms vannvei. 
Inkluderes dette nødvendige tiltaket, estimeres total byggekostnad å bli drøye 45,4 
mill. kr. eks. mva.   
  
Konsekvensmatrisen under viser vurdering av de ulike alternativene mot de aktuelle 
temaene. Skala fra 1 til 3. 
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Tabell 1 Konsekvensmatrise som viser en konsekvensvurdering av de ulike alternativene mot de 
aktuelle temaene. Skala fra 1 til 3. Der 1 er liten eller ingen konsekvens, 2 middels konsekvens, 3 er 
stor konsekvens.  

 
 
Nærmere informasjon om de 3 alternativene og detaljer om de vurderinger som 
er gjort, fremgår av vedlagt mulighetsstudie med tilhørende vedlegg. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Arbeidet med damanlegg berører bærekraftdimensjonene både sosialt, miljømessig 
og økonomisk. Anleggene har stor verdi i forhold til kulturhistorie, naturverdier og 
rekreasjon. I tillegg stilles det krav til store investeringer for å ivareta sikkerheten 
rundt dammene. Forvaltningen av damanleggene krever derfor gode utredninger, 
vurderinger og prioriteringer i forhold til disse verdiene.  
 
Damanlegg er underlagt et strengt regelverk hvor NVE er myndighet. 
Høymyrdammen er en av kommunens dammer som ikke tilfredsstiller dette 
regelverket. Utbedring av Høymyrdammen står øverst på prioriteringslisten over 
dammer som inngår i investeringsplan for perioden 2024-2030.   
  
Investeringene er betydelige, men kommunen har ikke noe valg når det gjelder å 
gjennomføre tiltak. Gjennom utført mulighetsstudie har de ulike alternativene for 
utbedring blitt grundig belyst. Av mulighetsstudie fremstår alternativ 1 som den beste 
løsningen, ut ifra et helhetlig perspektiv.   
  
Kommunedirektøren slutter seg til konklusjonen i mulighetsstudiet, og anbefaler at   
Høymyrdammen utbedres i samsvar med anbefalt alternativ 1 og at prosjektet 
finansieres av handlingsprogrammets investeringsavsetning til 
Vassdragsanlegg(dammer).  
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5. Konklusjon 
Mulighetsstudiets vurderinger bygger på en rekke temaer og en godt 
gjennomarbeidet konsekvensvurdering på naturmangfold, som igjen er sammenstilt i 
en konsekvensmatrise.   
 
Ut fra en samlet vurdering framstår alternativet 1 som det beste selv om alternativ 2 
har en noe lavere kostnad. Alternativ 3 bortfaller grunnet kostander og stor 
belastning på området generelt.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  
  
Vedlegg 1 - Mulighetsstudie Høymyrdammen  

 
Vedlegg tilhørende mulighetsstudie:  

 
Vedlegg 2 - Illustrasjon alternativ 1 - Tegning  
Vedlegg 3 - Illustrasjon alternativ 2 - Tegning  
Vedlegg 4 - Illustrasjon alternativ 3 - Tegning  

 
Vedlegg 5 - Konsekvensutredning naturmangfold  
 
Vedlegg 6 - Kostnadsoverslag ulike alternativer - Høymyrdammen  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09216 Ole Martin Marius Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 20/24 
  

Mulighetsstudie Høymyrdammen – valg av alternativ for 
utbedring (konsept) 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 20/24 

Behandling 

Marius Gulbrandsen besvarte spørsmål. 

Endringsforslag til alternativt punkt 1 fremmet av Aaby, SP: 

Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med utført mulighetsstudie. 
Dammen rehabiliteres. 

Endringsforslag til alternativt punkt 1 fremmet av Møllerhagen, H: 

Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med alternativ 2 i mulighetsstudien. 

Dammen rehabiliteres med vannspeilhøyde kote 112,2m. 

Endringsforslaget til alternativt punkt 1 fremmet av Aaby, SP falt mot 2 stemmer, SP 
og INP. 

Endringsforslaget til alternativt punkt 1 fremmet av Møllerhagen, H på vegne av H og 
FrP ble vedtatt mot 5 stemmer, Sp, INP, MDG, A og V 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Utbedring av Høymyrdammen utføres i samsvar med alternativ 2 i 
mulighetsstudien. 

Dammen rehabiliteres med vannspeilhøyde kote 112,2m. 

2. Prosjektet finansieres med handlingsprogrammets investeringsavsetning til 
Vassdragsanlegg (dammer). 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07965-1 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 
 
1. tertial rapport 2024 - økonomi 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
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1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
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Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
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2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 

1. Sammendrag 
1. tertialrapport 2024 viser årsprognose for kommunens drifts- og 
investeringsbudsjett, fremdrift i omstillings- og effektiviseringstiltak samt forslag til 
budsjettjusteringer i drift og investeringer.  
 
Skatteinngangen viser en nedgang på 3,2 prosent sammenlignet med samme 
periode i fjor. Tilsvarende for kommunene samlet er det en økning på 2,3 
prosent. Den lavere skatteinngangen medfører at Asker har fått et lavere trekk i 
inntektsutjevningen på 75 mill. kroner. Skatt og inntektsutjevning er per april 
100 mill. kroner lavere enn budsjett. 
 
Netto finans viser et positivt avvik på 83 mill. kroner i forhold til budsjett per 
april. Avviket skyldes positiv avkastning på Energifondet med 100 mill. kroner 
hittil i år (6,0 prosent). Årsbudsjettet for Energifondet er 80 mill. kroner (5,0 
prosent).  
 
Virksomhetene har jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene til vedtatte 
budsjettrammer. Det er gjort omdisponeringer for å styrke tjenesteområde 
velferd, og årsprognosen for tjenesteområdene samlet viser et negativt avvik 
mot revidert budsjett på kun 4 mill. kroner. Omstillings- og effektiviseringstiltak 
er i henhold til plan.  
 
Regjeringen la frem forslag til revidert nasjonalbudsjett (RNB) 14. mai. 
Oppdaterte anslag for lønns- og prisveksten viser økt lønnsvekst fra 4,9 prosent 
til 5,2 prosent, mens prisveksten anslås redusert fra 3,4 prosent til 3,0 prosent. 
Samlet sett gir dette en uendret kommunal deflator på 4,3 prosent. 
 
I forslag til nytt inntektssystem for kommunene vil Asker kommune tape 256 
mill. kroner per år dersom det nye inntektssystemet blir vedtatt. 
 
Norges Bank har signalisert at styringsrenten trolig har nådd toppen. Ifølge 
sentralbanksjefen vil renten trolig holdes på dagens nivå en god stund 
fremover. Nye prognoser for rentebanen legges frem i rentemøtet i juni. 
 
Det forventes at Asker kommunes pensjonskostnader og utgifter til mottak av 
flyktninger vil øke i årene fremover. Kommunedirektøren presiserer viktigheten 
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av at omstillingsarbeidet i Asker fortsetter for å kunne møte de fremtidige 
utfordringene reduserte inntekter og økte utgifter vil gi.  
 
Kommunedirektøren legger frem forslag til budsjettjusteringer for drift- og 
investeringsbudsjettet. Netto driftsresultat etter budsjettjusteringer er 0 - 0,5 
prosent. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Ifølge kommuneloven skal kommunestyret forvalte kommunens økonomi slik at den 
økonomiske handleevnen blir ivaretatt over tid, blant annet gjennom å vedta og styre 
etter finansielle måltall for utvikling av økonomien. Ifølge kommuneloven §14-5 skal 
kommunedirektøren minst to ganger i året rapportere til kommunestyret om 
utviklingen i inntekter og utgifter sammenholdt med årsbudsjettet. Hvis utviklingen 
tilsier vesentlige avvik, skal kommunedirektøren foreslå endringer i årsbudsjettet. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren legger med dette frem 1. tertialrapport 2024 som viser 
årsprognose for kommunens drifts- og investeringsbudsjett, fremdrift i omstillings- og 
effektiviseringstiltak samt forslag til budsjettjusteringer i drift og investeringer.  
 
Tertialrapporten er en avviksrapport på økonomi og dekker følgende tema:  
 

• Skatt og rammetilskudd 
• Sentrale inntekter og utgifter 
• Finans- og gjeldsforvaltning 
• Forslag til budsjettjusteringer innenfor drifts- og investeringsbudsjettet 
• Status og prognose innen det enkelte tjenesteområde. Herunder: 

o Status drift for tjenesteområdene med kommentarer til prognose for 
året 

o Status for gjennomføring av omstillings- og effektiviseringstiltak 
o Status investeringsprosjekter 

• Sykefravær og årsverksutvikling 
 
Skatteinntektene hittil i år er 175 mill. kroner (10,9 prosent) lavere enn budsjett. 
Skatteinngangen viser en nedgang på 3,2 prosent sammenlignet med i fjor 
hovedsakelig grunnet restskatten som kom i mars i 2023. Lavere skatteinngang 
lokalt medfører 75 mill. kroner mindre trekk i inntektsutjevningen for Asker. 
Kommunens samlede frie inntekter (skatteinntekter og rammetilskudd) utgjorde 
2,6 milliarder kroner, til sammen 100 mill. kroner lavere enn budsjettert. 
 
Netto finans viser et positivt avvik på 83 mill. kroner i forhold til budsjett per april. 
Energifondet har per april en avkastning på 100 mill. kroner mot budsjettert 
avkastning for året på 80 mill. kroner. Dette gir en avkastning på 6,0 prosent hittil i år 
mot budsjettert årsavkastning på 5,0 prosent. Det er budsjettert med lånerente på 
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innlån på 4,2 prosent i 2024. Rentekostnad hittil i år er på 3,9 prosent. Avdrag på lån 
er i henhold til budsjett. 
 
Virksomhetene har jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene til vedtatte 
budsjettrammer, noe som har resultert i årsprognose på 4 mill. kroner i merforbruk 
for kommunens tjenesteområder. Tjenesteområdet velferd har økte kostnader som i 
stor grad skyldes økt utbetaling av sosialhjelp til flyktninger. Tjenesteområdet vil bli 
kompensert gjennom en administrativ overføring av integreringstilskudd før 
sommeren. I år omstilles og effektiviseres det for 120 mill. kroner, og 
omstillingsarbeidet er i henhold til plan med lav eller middels risiko for gjennomføring. 
Program for omstilling er utdypet nærmere i K-sak 77/23 Handlingsprogram 2024-
2027 og K-sak 2/24 Program for omstilling og effektivisering og prisstruktur i 
svømmehallene.  
 
Regjeringen la frem forslag til revidert nasjonalbudsjett (RNB) 14. mai. 
Oppdaterte anslag for lønns- og prisveksten viser økt lønnsvekst fra 4,9 prosent 
til 5,2 prosent, mens prisveksten anslås redusert fra 3,4 prosent til 3,0 prosent. 
Samlet sett gir dette en uendret kommunal deflator på 4,3 prosent. 
 
Regjeringen la samtidig frem forslag til nytt inntektssystem for kommunene. Det 
ser foreløpig ut til at Asker kommunes inntekter vil reduseres med 256 mill. 
kroner per år, dersom det nye inntektssystemet blir vedtatt. Det er derfor 
nødvendig med endringer og omprioriteringer for at Asker kommune skal kunne 
møte utfordringene og ha økonomisk bærekraft i årene fremover. 
 
Asker kommune jobber godt med bosetting av flyktninger, og ligger an til å bosette i 
henhold til vedtaket om 255 flyktninger i 2024. Regjeringens forslag til revidert 
nasjonalbudsjett gir ikke grunnlag for å øke måltallet for antall bosatte i 2024. 
Regjeringen foreslår blant annet tiltak som skal redusere tilstrømmingen av 
flyktninger til Norge, men inneholder ikke tiltak som bedrer kommunens 
forutsetninger for å bosette flere flyktninger. 
 
Det ble i F-sak 13/24 vedtatt at dersom regjeringen ikke kommer med tiltak som 
dekker kommunens utgifter fullt ut i RNB vil antall bosatte ikke oppjusteres. 
Kommunedirektøren vurderer at tiltakene som er foreslått i RNB ikke er tilstrekkelig 
til at bosettingsantallet skal oppjusteres. 
 
Risiko- og mulighetsvurdering for omstillingsprogrammet 
Kommunedirektøren har gjennomført en overordnet risiko- og mulighetsvurdering 
knyttet til det vedtatte omstillingsprogrammet i Handlingsprogram 2024-2027. Denne 
inngår som en del av K-sak 2/24 til kommunestyret i januar. Risiko- og 
mulighetsvurderingen har fokus på de fire hovedområdene tjenestekvalitet, personal, 
miljø og natur, samt økonomi.  

Den overordnede risiko- og mulighetsvurderingen er lagt til grunn for lokale 
risikovurderinger i virksomhetene, og følges i tillegg opp gjennom virksomhetenes 
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arbeid med konkrete risikoreduserende tiltak. Dette er et langsiktig arbeid som vil 
pågå over tid.  

Kommunedirektøren vurderer per 1. tertial 2024 at restrisikoen er akseptabel, og at 
tjenestetilbudet er forsvarlig og i tråd med politiske vedtak, lover og forskrifter. 

Analyse av reduksjon på kommunal andel av formueskatt                    
Formannskapet i Asker kommune fattet følgende vedtak i verbalforslag 10 den 6. 
februar 2024: «Kommunedirektøren bes innhente en ekstern analyse av de 
langsiktige effektene for kommuneøkonomien ved å redusere eller fjerne den 
kommunale andelen av formuesskatten.»  

«Kommunedirektøren bes innhente tilbud på en ekstern analyse fra relevante 
aktører, og legge frem en sak til behandling i formannskapet senest i mai-møtet. Den 
eksterne analysen igangsettes etter at regjeringens forslag til nytt inntektssystem 
foreligger, men senest i fjerde kvartal 2024.» 

Asker kommune har på denne bakgrunn engasjert Stolp Kommunekompetanse som 
har utarbeidet et notat knyttet til mulige økonomiske virkninger dersom satsen på 
formuesskatt settes ned ved et vedtak av Asker kommune. 

Konklusjonen er i grove trekk at kommunen taper på å sette ned satsen for 
formuesskatt fra dagens nivå på 7 promille – jo lavere ned satsen settes desto mer 
taper kommune på skatt etter inntektsutjevning. Ut fra kjent nivå på formuesskatt i 
Asker kommune i 2022 med nær 470 mill.kr blir «skattetapet» fra dagens innbyggere 
høyt. Ved 3,5 promille i skattesats blir tapet 235 mill.kr for kommunen. Settes satsen 
ikke så mye ned begrenses tapet, ved 6 promille til nær 67 mill.kr. Det kan også bli 
lavere dersom kommunen tiltrekker seg nye innbyggere med høy formue og dersom 
disse i tillegg har et høyt nivå fra vanlig inntektsskatt. Hvis satsen settes nær dagens 
nivå, vil trolig færre velge å flytte fra andre kommuner. 
 
I regjeringen sitt forslag til nytt inntektssystem forslås det å korrigere ut skatt på 
eierinntekter og halvere den kommunale skattesatsen på formueskatt. Dette demper 
insentivene til kommunene til å sette ned skattesatser for å trekke til seg personer 
med høye eierinntekter eller høy formue.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune står i en svært krevende økonomisk situasjon med stor usikkerhet i 
tiden som kommer. Det viser både skatteinngangen hittil og det fremlagte forslaget til 
nytt inntektssystem for kommunene. Årsprognosen for skatteanslaget er nedjustert 
med 100 mill. kroner i forhold til budsjett, men det er tidlig på året og fortsatt stor 
usikkerhet knyttet til denne prognosen. Kommunedirektøren vil komme tilbake med 
eventuelle justeringer av skatteanslaget i forbindelse med 2. tertial.  
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Rapporten for 1. tertial viser at tjenesteområdene er godt i gang med 
omstillingstiltakene og prognosen for 2024 viser et lite merforbruk på 4 mill. kroner.  
Det rapporteres allikevel om økonomiske utfordringer i tjenesteområdene. 
Pandemien, krig i Ukraina, dyrtid og flyktningsituasjonen har hatt stor påvirkning på 
utviklingen i sosialhjelpsutgiftene til kommunene. Den etterfølgende prisveksten og 
generelt økte utgifter til livsopphold for flere i befolkningen, er også med på å påvirke 
utgifter til økonomisk sosialhjelp. Kommunedirektøren hadde forventet at deler av 
dette ville blitt kompensert i revidert nasjonalbudsjett (RNB) for 2024. Regjeringens 
forslag til revidert nasjonalbudsjett for 2024 (RNB) gir ingen endring i kommunenes 
inntektsrammer for 2024. Dette er skuffende og nedslående. 
 
Finansavkastningen har gitt gode resultater hittil i år, men det er for tidlig å anslå 
hvordan dette vil utvikle seg.  
 
Omstillingsprogrammet som er igangsatt skal sikre en fremtidig økonomisk 
bærekraftig tjenesteproduksjon og vil bli enda viktigere i årene fremover. 
 

5. Konklusjon 
Det er i handlingsprogrammet for 2024-2027 vedtatt et budsjett med et netto 
driftsresultat på 0,8 prosent. Prognosen for 2024 tilsier et netto driftsresultat på 0-0,5 
prosent. Nedgangen kommer i hovedsak av en lavere skatteinngang en budsjettert. 
Virksomhetene jobber godt for å tilpasse driften til vedtatte budsjettrammer. 
 
Kommunen forbereder nå ytterligere kutt- og effektiviseringstiltak som følge av 
regjeringens forslag til endringer i inntektssystemet, som gir et årlig inntektstap på 
256 millioner kroner for Asker kommune. Dette er svært urovekkende, alvorlig og vil 
få store konsekvenser for velferdstilbudet til kommunens mange brukere, innbyggere 
og føre til en mer krevende arbeidssituasjon for våre ansatte. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

1. tertialrapport 2024 - økonomi 
Rapport Asker kommune analyse redusert formuesskatt - 06.05.24 
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2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
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6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 22/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og Kristin Glestad (økonomi) presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Innstillingen i 4 punkter ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
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1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   
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Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
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2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 32/24 

Behandling 

Holter-Schøyen (V) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H og FrP:  

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. tertial. 
Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt.  

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
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1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   
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Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     
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Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
2. 
 
 
 
3. 
 
4. 
 
5. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 
Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. 
tertial. Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 21/24 

Behandling 

Presentasjon ved rådgiver Kristin Thoresen. 

Tilleggsforslag til nytt punkt 5 fremmet av Møllerhagen, H på vegne av H, FrP, V 
fremmes følgende forslag: 

Det innføres ikke parkeringsavgift på pendlerparkeringen i Slemmestad. 

Endringsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til alternativt forslag til vedtakspunkt 
1: 

Utgifter: 

1. Kostnadsfri pendlerparkering i Vollen opprettholdes kr 500.000 
2. Flere pendlerparkeringsplasser fremskaffes i Vollen Kr 500 000  
3. Økt Asfaltering av kommunale veier 1 millioner.  

Inntekter: 

Salderes mot økt krav til effektivisering av Administrasjon 2.000.000 
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Endringsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til alternative forslag til vedtakspunkt 
2:  

Det gjennomføres en utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den 
kommunale andelen av formuesskatten slik som vedtatt i kommunestyret som 
verbalforslag i Budsjettvedtaket i Asker kommune. 

Tilleggsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til nytt vedtakspunkt: 

Kommunens parkeringsstrategi revideres og fremlegges utvalg for 
samfunnstjenester i løpet av høsten 2024, med den hensikt å fremskaffe flere 
pendlerparkeringsplasser og sikre bedre trafikkflyt.  

Tilleggsforslag fremmet av Møllerhagen H på vegne av H, FrP og V til nytt 
vedtakspunkt ble vedtatt mot 3 stemmer, MDG, A og SP. 

Endringsforslag til nytt punkt 1 og 2 fremmet av Hansen Aspås, FrP falt mot 1 
stemme. FrP. 

Tilleggsforslaget til nytt vedtakspunkt fremmet av Hansen Aspås, FrP falt mot 1 
stemme, FrP. 

Innstillingen i 4 punkter vedtatt mot 1 stemme, FrP.  

Vedtak  

1. 1. tertialrapport tas til orientering. 

2. Det innføres ikke parkeringsavgift på pendlerparkeringen i Slemmestad. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 24/24 

Behandling 

Det var tidligere i møte holdt en presentasjon om økonomisakene ved seksjonsleder 
Inger Lise Gjesdal, direktør Christer Best Gulbrandsen og virksomhetsleder Bente 
Flygind 

Kommunedirektørens innstiling ble vedtatt mot 1 (FrP) stemme. 

 

Innstilling/Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
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Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   
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Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 
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Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
 

 

2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 76/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag: 

I god tid før HP behandling legges det frem sak i utvalgene og formannskapet som 
skisserer muligheter for å minske løpende driftskostnader knyttet til våre bygg, samt 
ytterligere muligheter for å redusere gjeldsbelastningen på kort og lang sikt. I lys av 
den krevende økonomiske situasjonen bør det også sees på mulighet for å reversere 
nylig vedtatte investeringer og kostnadsdrivende prosjekter og avtaler som for 
eksempel makeskifte Mellom-Nes skole m.f. 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende forslag: 

Formannskapet støtter vedtaket som ble enstemmig vedtatt i utvalg for oppvekst i 
behandlingen 28. mai: 

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. tertial. 
Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 

Tonje Lavik Pederssen (FrP) fremmet følgende forslag, på vegne av FrP,H,V,KrF: 
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1. De kommunale innfartsparkeringsplassene ved Siloen i Slemmestad holdes 
kostnadsfri, og det innføres dermed ikke parkeringsavgift. 

Tonje Lavik Pederssen (FrP fremmet også følgende forslag: 

2. Kostnadsfri parkering ved Vollen innfartsparkering opprettholdes.  
3. Det gis ikke strømstøtte på 2,1 millioner kroner til Asker kirkelige fellesråd, og 

midlene omdisponeres til inndekning for kostnadsfri parkering i Slemmestad. 
Øvrig tilgjengelige midler settes på disposisjonsfondet. 

4. Det gis ikke tilskudd på 5,7 millioner kroner for husleie og felleskostnader for 
Velodromen, og midlene settes på disposisjonsfond. 

5. Det gis ikke tilskudd på 6 millioner kroner til Velodromen, og midlene settes på 
disposisjonsfond. 

6. Det omprioriteres ikke 1 million kroner fra investeringsbudsjettet som foreslått 
tilført driftsbudsjettet for å videreføre ordningen med kirkevakt.  

  

VOTERING 

Matts forslag fikk 2 stemmer (MDG), og falt. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Pederssens forslag, punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Pederssens forslag, punktene 2 og 6 fikk 2 stemmer (FrP), og falt. 

Pederssens forslag, punkt 3 fikk 4 stemmer (FrP,MDG), og falt. 

Pederssens forslag, punktene 4 og 5 fikk 6 stemmer (FrP,MDG,A), og falt. 

Innstillingens punkter 1 og 2 ble vedtatt, mot 2 stemmer (FrP). 

Innstillingens punkter 3 og 4 ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
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1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   
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Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idrettshall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     
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Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250  
 

1A 
 
 

Formannskapet støtter vedtaket som ble enstemmig vedtatt i utvalg for oppvekst i 
behandlingen 28. mai: 

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. 
tertial. Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette.  

1B De kommunale innfartsparkeringsplassene ved Siloen i Slemmestad holdes 
kostnadsfri, og det innføres dermed ikke parkeringsavgift. 

2. 
 
 
 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten. 

3. Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

4. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 11.06.2024 sak 25/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag til nye punkter: 

• I god tid før HP behandling legges det frem sak i utvalgene og formannskapet 
som skisserer muligheter for å minske løpende driftskostnader knyttet til våre 
bygg, samt ytterligere muligheter for å redusere gjeldsbelastningen på kort og 
lang sikt.  

• Sak om makeskifte på Mellom-Nes skole på 26 millioner kroner reverseres  

Tonje Lavik Pederssen (FrP) fremmet følgende forslag til endringer: 

• Kostnadsfri parkering ved Vollen innfartsparkering opprettholdes.  
• Det gis ikke strømstøtte på 2,1 millioner kroner til Asker kirkelige fellesråd, og 

midlene omdisponeres til inndekning for kostnadsfri parkering i Slemmestad. 
Øvrig tilgjengelige midler settes på disposisjonsfondet.  

• Det omprioriteres ikke 1 million kroner fra investeringsbudsjettet som foreslått 
tilført driftsbudsjettet for å videreføre ordningen med kirkevakt.  

Lavik Pederssen fremmet også følgende endringsforslag, på vegne av FrP,MDG,SV: 
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• Det gis ikke tilskudd på 5,7 millioner kroner for husleie og felleskostnader for 
Velodromen, og midlene settes på disposisjonsfond. 

• Det gis ikke tilskudd på 6 millioner kroner til Velodromen, og midlene settes på 
disposisjonsfond. 

 

Matts forslag, kulepunkt 1, fikk 9 stemmer ((MDG,SV,R,Sp), og falt 

Matts forslag, kulepunkt 2, fikk 6 stemmer (MDG,R,Sp), og falt 

Pederssens forslag, kulepunkt 1, fikk 8 stemmer (FrP,INP,R), og falt. 

Pederssens forslag, kulepunkt 2, fikk 12 stemmer (FrP,MDG,INP,R), og falt. 

Pederssens forslag, kulepunkt 3, fikk 5 stemmer (FrP), og falt. 

Fellesforslaget, kulepunkt 1, fikk 21 stemmer (FrP,A,MDG,SV,R,PP), og falt. 

Fellesforslaget, kulepunkt 2, fikk 21 stemmer (FrP,A,MDG,SV,R,PP), og falt. 

Innstillingens punkter 1 og 2 ble vedtatt, mot 5 stemmer (FrP). 

Innstillingens punkter 1A,1B,3 og 4 ble alle enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
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1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
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Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idrettshall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250  
1A 
 
 

Formannskapet støtter vedtaket som ble enstemmig vedtatt i utvalg for oppvekst i 
behandlingen 28. mai: 

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. 
tertial. Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette.  
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1B De kommunale innfartsparkeringsplassene ved Siloen i Slemmestad holdes 
kostnadsfri, og det innføres dermed ikke parkeringsavgift. 

2. 
 
 
 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten. 

3. Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

4. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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